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Mikroregion obcí Památkové zóny 1866
Hořiněves 73, 503 46 Hořiněves
tel.: 495 426 107
e−mail: ou@horineves.cz
web: http://www.opz1866.cz/

Novinky z projektu Místní akční plán vzdělávání IV
Školní rok se nám pomalu přesouvá do své druhé poloviny, ale my bychom Vám ještě rádi při−

blížili aktivity, které jsme uskutečnili na podzim loňského roku. 
Uspořádali jsme spoustu zajímavých akcí, workshopů, projektových dní a inspirativních setkání

pedagogů. Semináře připravujeme dle požadavků, které zaznívají z území, tak abychom co nejvíce
posunuli naše školy. Podpořili jsme asistenty pedagogů MŠ i ZŠ v práci s diagnózami, úspěšný start
nových pedagogů v MŠ, práci s nadanými žáky i výuku cizích jazyků zábavnou formou. 

Inspirativním
setkáním byl výjezd pedagogů na Moravu

Pedagogové ze základních škol vyjeli načerpat inspiraci a také diskutovat o aktuálních tématech,
která je pálí do Základní školy Svatoplukova v Olomouci. Přivítal je usměvavý a pozitivní ředitel Jiří
Vymětal, který velmi poutavě představil své sedmileté působení na škole. Vyprávěl o své koncepci
vedení školy, o přístupu k žákům i kolegům. Postupně také měli naši pedagogové možnost seznámit
se s některými kolegy z olomoucké školy, jako třeba s paní učitelkou Terezou, která jim představila
alternativu k třídnickým hodinám tvz. hodnotové vzdělávání, které pomáhá žákům učit se přemýšlet
o sobě samém, diskutovat, sdílet, dokázat si říct co se jim podařilo a co by chtěli změnit, což je
v dnešní době u žáků velkým problémem. Čas, který jsme měli v olomoucké škole vyhrazený ry−
chle ubíhal, témat k diskusi bylo opravu hodně, a proto jsme se domluvili, že bychom návštěvu v bu−
doucnu rádi zopakovali. 



Žákům druhého stupně ZŠ z celého našeho
území jsme ušili na míru workshop „Letem

světem ve světe financí“, ve kterém se jim snažíme přiblížit všechny nástrahy dnešního světa na poli
financí. 

Protože jsme rádi, že můžeme posouvat oblast vzdělávání stále kupředu, připravujeme na další
období opět spousty seminářů, workshopů a projektových dní. Veškeré informace o plánovaných
akcích naleznete na stránkách www.hradeckyvenkov.cz a na Facebooku MAP ORP Hradec Králové.

Aktivity na další období:
Setkání knihovnic – 21. 1. 2025

Setkání ke kvalitě vzdělávání – 18. 2. 2025

Týden pro wellbeing – 4. – 11. 2. 2025

Semináře k digitální gramotnosti 

Seminář k Hodnotovému vzdělávání 

Workshop Demokraticky participující sborovna 11. 3. 2025 a 1. 4. 2025

Setkání parlamentu Hradecka 19. 2. 2025

A mnoho dalšího …
Eliška Dúcká

Místní akční plán vzdělávání IV ORP Hradec Králové
CZ.02.02.XX/00/23_017/0008266
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S námi na to nejste sami, můžeme odlehčit i vám?

Jedinečnou domácí kvalitní péči až 24hodin denně o vaše blízké nabízí

společnost

Mikroregion obcí Památkové zóny 1866

Pomáháme tam, kde je potřeba.
Prostřednictvím zkušených pracovníků

zajišťujeme pečovatelskou a terénní odlehčovací službu.

Téměř všichni to známe, do práce, na nákup, vyzvednout děti, telefony, schůzky a další. Pokud
se k tomu ještě přidá nutnost péče o blízkou osobu, jste na pokraji sil a volný čas prakticky neexis−
tuje. Usnadnit vám takové chvíle mohou pracovníci naší společnosti Obecný zájem z. ú. 

„Naším cílem je: poskytnout pečujícím os−
obám takovou podporu, aby dokázali lépe
snášet náročnost dlouhodobé péče o osobu
blízkou. Služba je poskytována v domácnosti
klienta, tzn. bez nutnosti změny prostředí,
která může představovat komplikace a mít tak
negativní vliv na nemocného člověka nachá−
zejícího se už tak v nelehké životní situaci.“
To znamená mít možnost využít čas pro osob−
ní potřeby s klidným svědomím a vědomím
toho, že o osobu o kterou pečuje, je posta−
ráno. Že je v bezpečí a má vše co potřebuje
pod odborným dohledem. Pro osobu, která je

v péči (pakliže to jeho aktuální zdravotní stav umožňuje), to znamená klid a úlevu, že si jeho blízký,
který mu dává hrozně moc, může oddechnout, ulevit nebo se věnovat jen sám sobě, seberealizaci,
práci, koníčkům atd.. tzv. “žít běžný život“. Což je vlastně hlavní přínos pro obě strany.

S čím a jak tedy lidem dokážeme pomoci: Komplexní péči o osobu i domácnost poskytujeme
nepřetržitě každý den v roce, vždy se přizpůsobíme potřebám klienta a jeho blízkých. Při péči
využíváme celou řadu kompenzačních i socioterapeutických pomůcek zejména k bezpečnému a kom−
fortnímu zajištění služby. Pracujeme s klienty  s demencí, Alzheimerovou nemocí a s různými pohy−
bovými problémy. Délky a frekvence péče jsou individuálně nasmlouvány, tak aby vyhovovaly klien−
tovi a ten měl zajištěno to, co opravdu potřebuje. A protože u klientů trávíme kontinuálně dlouhé
hodiny, tak se nejedná pouze o zajišťování základních fyziologických potřeb, ale pracujeme s životní−
mi příběhy klientů, dle individuálních možností aktivizujeme, pracujeme na podpoře pocitu bezpečí,
sounáležitosti, úcty, snažíme se o maximální podporu soběstačnosti a věcí, které klient ještě zvládne. 



Dokážeme zajistit péči o klienty, pokud
se blízký nemůže postarat dlouhodobě nebo
i krátkodobě: běžně máme v péči klienty na
několik let, ale také dokážeme ulevit nefor−
málním pečujícím ve chvíli, kdy chtějí jet např.
na dovolenou, nebo potřebují čas sami pro
sebe, či jen pár hodin si odpočinout.

Co připravujeme nového? Realizu−
jeme výstavbu Denního stacionáře v Ho−
řiněvsi, je umístěn v krásné příjemné lokalitě
obklopené přírodou. Jedná se tedy o novou
službu ambulantního charakteru, kterou by−
chom posílily kapacity námi poskytovaných
služeb. Když se vše podaří tak, jak má služba
by měla být uvedena v provoz v listopadu

letošního roku. Stacionář bude otevřen 7 dní v týdnu od 7,00 hod. do 19,00 hod. s okamžitou kapa−
citou 25 klientů. O klienty zde bude celodenně postaráno s pestrým programem. Pro usnadnění lo−
gistiky a dopravy budeme zajišťovat svoz i rozvoz klientů do stacionáře a následně zpět domů.
Předpokládá se příjem klientů z širokého okolí. Intenzivně pracujeme a zasazujeme se o zvyšování
kvality sociálních služeb, rozšířili jsme tým odborných sociálních pracovníků a také jsme zavedli pozi−
ci zdravotně−sociálního konzultanta, navázali jsme spolupráci s psychiatrem a nutričním specialistou,
čímž zajistíme odborný multidisciplinární tým pro klienty.

Potřebujete−li pomoc, neváhejte a zavolejte.

ředitelka: 731 185 873,
email: iveta.brzkova@obecnyzajem.cz 

sociální pracovníci: 734 759 149, 605 158 323,
734 219 893, 602 337 299

email: socialnipracovnik@obecnyzajem.cz

spoustu informací najdete na našich webových stránkách
www.obecnyzajem.cz
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Obecní úřad Benátky, Benátky, 503 03 Smiřice
tel.: 777 771 932, mobil (starosta): 603 219 760
e−mail: podatelna@benatkynb.cz
web: http://www.benatkynb.cz/
úřední hodiny: St 18.00 – 19.00

DĚNÍ V OBCI
Sedím u okna a pohlížím do zahrady, kde se honí po větvích stromů sýkorky s vrabci. Sluníčko

svítí svými povánočními paprsky na klávesnici počítače a mně se mysl vrací do roku minulého, abych
s vámi společně zavzpomínala na zajímavé momenty.

Hned v úvodu bych popřála nám všem pohodový vstup do nového roku, roku, který snad bude
naplněný radostí, smíchem a prožitý ve zdraví.

Podzimní prázdniny byly plné nádherných barev. Na zahrádce proběhly dokončovací práce,
někde i práce stavební. Naše děti hravě zvládly podzimní tvoření, soutěže, strašení a dlabání dýní
a dalších podzimních přírodnin.

Potěšili jsme se na voňavém svatomartinském
trhu v Hořiněvsi a za dva týdny jsme se sešli u roz−
svícení vánočního stromečku u obecního úřadu.
Děkujeme „pomocníkům“ za přípravu vánoční
nálady a všem, kteří neměli rýmu a našli si čas na
společné sousedské setkání.

I letos přišli na naše malé i větší děti čerti,
Anděl a Mikuláš. Sněhová nadílka a předvá−
noční návštěva čertisek nás skvěle naladila na
vánoce.

Rozloučili jsme se starým rokem sklenkou la−
hodného moštu a do nového kalendáře jsme si
poznačili data svozu komunálního odpadu.

Známky na popelnice jsou k dispozici na
obecním úřadě každou středu. 

BENÁTKY

únor 2025



Co je nového v novém roce?
Zastupitelé se shodli na koupi malého traktoru pro obecní udržovací práce a sekání trávy na

méně dostupných svazích.
V letošním roce bude zpevněno místo pro popelnice na tříděný odpad.   
Připravujeme Obecní ples, který se bude konat v našem místním hostinci 22. 2. 2025 od

20 hodin. Zábavu a tanec zpříjemní kapela z Chlumu a okolí „Vanillas“. Děkujeme za příspěvky
do tomboly a srdečně Vás zveme na společenský večer.

Za týden 1. 3. se sejdou děti v přestrojení na dětském karnevale.
Těšíme se na společný úklid naší obce a okolí.
Děkujeme družině „Tří králů v doprovodu rytíře“ za rozto−

milé koledování. Do kasičky se sešlo celkem 9 450 Kč.
Martina Ludvová
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Obecní úřad Čistěves, Čistěves 28, 503 15 Nechanice
mobil (starosta): 724 175 218
web: http://www.cisteves.cz/
úřední hodiny: Po 19.00 – 20.00

OBECNÍ KNIHOVNA ČISTĚVES, OBECNÍ ÚŘAD ČISTĚVES
Vážení čtenáři, 

věřím, že po příjemně strávených Vánočních svátcích
jste dobře naladěni na rekapitulaci uplynulého roku a vý−
hled do roku nového. 

Adventní akce v Čistěvsi, na které jsme Vás zvali
v minulém čísle, se všechny náramně vydařily.  A máme
založenu novou tradici rozsvěcení svící na adventním
svícnu u našeho krásného betlému. V letošním roce při−
bude ke svaté trojici snad ještě několik zvířátek, takže
příští rok bude betlém zase ještě o kousek hezčí.

Mikuláš s čertem a jejich andělská družina prošli
celou obcí a podarovali každé dítko štědrou nadílkou. Na
oplátku slyšeli písničky, básničky a říkanky a ani letos se
ukázalo, že u nás máme zřejmě jen samé hodné děti. 

Senioři si užili „svůj“ večer na tradičním setkání, kde
opět zahrál na akordeon pan Ivan Buday, kterému tímto
ještě jednou děkujeme. Navíc byl tento večer „generál−

ČISTĚVES



kou“ na štědrovečerní hostinu, a to díky kuchařskému umění členů rodiny pana starosty, kteří při−
pravili naprosto výborné řízky s bramborovým salátem. 

Na začátku roku prošli obcí také Tři králové a koledami pomáhali dobré věci. Letos se pro
Charitu Česká republika podařilo přímo během sbírky vybrat částku 8.785 Kč a všichni mohli při−
spět také darováním online přímo na účet charity. Děkujeme všem, kdo přispěli.  

Oslavy 800 let od první písemné zmínky o obci
V letošním roce si naše obec připomíná velmi významné jubileum a to 800 let od první písem−

né zmínky o obci. Oslavy proběhnou dne 7. 6. 2025 společně s tradiční akcí Rozsvícený svíb. Půjde
o celodenní akci, která bude doplňovat program Rozsvíceného Svíbu a cílem je zmapovat zásadní
události obce a dotknout se každého století. Těšit se můžete na dřevěný historický kolotoč pro děti,
módní přehlídku dobového oblečení i s odborným komentářem. Atrakce a hry pro děti. Informační
panely s dobovými záznamy. Jednáme o výpůjčce pro výstavu historických artefaktů a jednáme
o řemeslných stáncích s pečivem nebo jinými dobrotami. Program akce se bude časově doplňovat
s programem akce Rozsvícený Svíb tak, aby návštěvníci mohli oslavami strávit plnohodnotně celý
den. Máte se nač těšit. Podrobný program bude brzy zveřejněn.  

Dětský karneval
Nejbližší akcí, která nás čeká je tradiční dětský karneval. Ten proběhne 8. 3. 2025 od 14:00

v čistěveském klubu dílna. Rodiče začněte s dětmi připravovat masky. Opět na děti čeká odpoledne
plné her, soutěží, dobrého jídla a krásné odměny.

Knihovna
Z postu knihovnice vyhlašuji novoroční výzvu: Lidé čtěte! Vezměte si novo−

roční předsevzetí více navštěvovat knihovnu. Stále je pro vás výběr z krásných
knížek. Přijďte se podívat a něco hezkého na čtení si vybrat.   

Otevírací doba knihovny: vždy v pondělí od 19:00 do 20:30.

Kontakty: Tel: 607 848 338 
E−mail: knihovna.cisteves@seznam.cz
Facebook skupina: Obecní knihovna Čistěves
Webové stránky: https://www.cisteves.cz/knihovna−12262/

Jen dobré dny vám přejí knihovnice Zuzana Adamová Zelená
a starosta obce Karel Tuček
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ČISTĚVESKÝ DRÁČEK
Zdravíme čtenáře a čtenářky, v první řadě

za Dráčka všem přeji vše nejlepší do nového
roku, moc děkujeme všem, kteří se zúčastnili
našich akcí a doufáme, že vás uvidíme i na těch
dalších! Teď už se pojďme poohlédnout zpět na
uplynulé akce.

V sobotu 9. listopadu proběhla v ČKD již
tradiční akce – Svatomartinská kachna.

Kachnu se zelím, houskovými a domácími
karlovarskými knedlíky pro nás připravil kuchař
Fráňa a opět se mu to velmi povedlo.

Listopad jsme zakončili v sobotu třicátého,
kdy se po prostoru ČKD rozléhaly tóny z naše−
ho klavírního křídla, na které jako každý rok
zahrál klavírní virtuos z Hradce Matyáš Novák.
O termín akce takto na konci listopadu Matyáš poprosil z toho důvodu, aby mohl do vystoupení za−
komponovat svoje vánoční variace, kterými ohromil oba dva sály plné posluchačů. Půl hodiny před
začátkem koncertu proběhlo v parku u ČKD rozsvícení betlému, ve kterém nás podpořila obec
Čistěves.

První prosincovou sobotu tentokrát hudební nástroj doplnily hlasy dívčího pěveckého sboru
Kantyléna z Hradce Králové na každoroční akci Zpívání u betléma. Účastníci měli možnost připít
si horkým svařákem a jako při každé akci, posedět tu s námi, jak dlouho jen chtějí.

Hned další sobotu, 14. prosince, se v ČKD
uskutečnil turnaj RC autíček (na dálkové ovlá−
dání) v driftování v organizaci Petra Vondruse
z Lípy. Sešlo se zde přes 30 těchto pozoruhodně
sestavených aut a jejich majitelé ohromovali svý−
mi neuvěřitelnými dovednostmi. Odezva od orga−
nizátora a zúčastněných byla pozitivní, tak
budeme doufat, že tuto akci budou mít zájem
zopakovat i v tomto roce.

A jako další, Čistěveský dráček a Michal
Vejprava uspořádali v Čistěveském klubu Dílna
28. prosince 2024, 6. ročník hudebního festivalu
Michal a přátelé. Představilo se na něm 11 sou−
borů, kterým tleskala zcela zaplněná Dílna.

Začátek patřil pardubické pětičlenné folkroc−
kové taneční kapele Nakopr, která je už
tradičním účastníkem festivalu. Poté dostal slovo
autor těchto řádků, který k velkému obveselení
publika přečetl humornou povídku ze svého ži−
vota Jak jsem vezl kozí romadůry.

Další přišla na řadu sedmičlenná Dudy ban−
da pod vedením Martina Strejce, v níž převažují
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občané Čistěvsi. V sestavě Martin Strejc – kytara,
Antonín „Friťák“ Etrych – foukací harmoniky,
Štěpán Hrdlička – trubka, Jan „Johny“ Kubíček
– baskytara, Zdeněk Zackl – djembe, Hana
Strejcová a Adéla Ducháčová – zpěv, zahráli a za−
zpívali rockovou baladu, folkovou klasiku i střed−
ní proud popmusic. Dudy banda byla velkým
překvapením, skvěle jim zněly dvojhlasy i setká−
vání mužských a ženských hlasů. Příjemným
zpestřením byl talentovaný Štěpán Hrdlička svou
hrou na trubku a celý zvuk dobarvoval Zdeněk
Zackl na bicí nástroj djembe.

Štafetu přebrala skupina Voči, která bravurně
přehrála rockovou klasiku od kapel Matadors,
Blue Effect či Katapultu. A pak už se dostali ke
slovu Michal Vejprava z Hořiněvsi s Annou Mrvo−
vou z Pardubic, která Michalovu kytaru a zpěv do−
provodila výtečnou hrou na flétnu a píšťalu.
Předvedli tři převzaté folkové skladby a zbytek
písní byla vlastní tvorba Michala Vejpravy, již troj−
násobného účastníka oblastního kola Porty
Svitavy. Michal Aničku objevil při svém pouličním
vystoupení na pěší zóně v Pardubicích.

PH+ je název tria z Hradce nad Svitavou, též vystupujícího na oblastním kole svitavské Porty.
Zahráli pár klasických šansonů a pokračovali velice zajímavou vlastní tvorbou v podobném duchu.
Krásně znělo violoncello Diany Bartákové. Po nich se předvedli vítězové oblastního kola Porty, Pavel
Lexa a Mirek Futera, profesionální pouliční muzikanti z Bratislavy. S vynikajícím zpěvákem Pavlem
Lexou si publikum zazpívalo písně Nohavici, Kryla, Brontosaurů i Kalandry a dostalo se i na vlastní
tvorbu.

Z Jaroměře přijel se svojí humornou tvorbou manželský pár Jana a Pavel Šimkovi, neboli
Dvajaja. Styl folk a country dotvrdilo banjo v rukou Jany. I oni mají ostruhy z Porty. Cerekvici nad
Bystřicí zastupoval folkrockový veterán Standa Štěp s famózní mladou zpěvačkou Marií Olahovou,
na kajon je doprovázel předseda Dráčku Filip Roček. Vlastní tvorba Standy nabrala druhý dech
s nevídaným zpěvem Marušky; u ní mi docházejí slova, jak její výkon popsat. To se musí slyšet!!!

Nejlepší lanškrounský písničkář Jirka Hurych v úvodu vysvětlil, proč nejlepší. Protože je v Lan−
škrouně jediný. Spolu s ním hrála a zpívala Simona Olahová a publiku předložili směs autorských
i převzatých písní. Závěr oficiální části byl v režii Jarka Plesara a jeho překvapení, skupiny přátel
a muzikantů z Hradce Králové, kteří zahráli známé melodie světových hitů v sólovém podání kytaristy
Jarka, jemuž patří poděkování za bezproblémové ozvučení a osvětlení celého festivalu.

Další poděkování patří šéfkuchaři Františkovi Švehlovi, který připravil pro mlsné jazýčky pečená
kolena na medu a steaky. K tomu se podával řemeslný chléb z Bistra – vyhlášené malšovické
pekárny a z píp tekla svijanská čtyřistapadesátka a Plzeň.

Až o výjimečně skvělou atmosféru, plnou pohody a souznění s hudebníky, se postaralo vnímavé
publikum, složené jak z občanů čistěveských, sousedních obcí, ale i vzdálenějších (Kratonohy,
Hlinsko, Hradec Králové). Děkujeme za jejich podporu.
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Po půlnoci se muzikanti sesedli u velkého
stolu a začalo jamování, které se protáhlo až
přes pátou hodinu ranní. K muzikantům se ještě
přidal Jarek „houslička“ s šestistrunnými housle−
mi z Lázní Bělohradu. A teprve pak dalšímu
ročníku hudebního setkání Michal a přátelé za−
zvonil zvonec a byl konec.

No a na Silvestra 31. prosince mohl kdoko−
liv dorazit do ČKD oslavit s námi nový rok.
Spoustu jídla, dostatek pití a hlavně příjemná
společnost. Byla zde možnost dorazit i se svými
domácími mazlíčky, jelikož ohňostroj zde právě
kvůli našim psím členům rodiny nepodporu−
jeme.

A na závěr tohoto článku a zároveň začátek
tohoto roku tu máme Čistěveský ples, který se
odehrál 11. ledna v ČKD. Tento rok jsme
poměrně slušně obohatili naší tombolu a jsme
rádi, že si ji návštěvníci užili. K tanci a poslechu
zahrála kapela Vanillas a roztančila prakticky
celý sál.

To je od nás pro tuto chvíli vše. Doufáme, že
si naše akce užíváte stejně jako my a těšíme se
na Vás na těch nadcházejících. 

Čistěveský dráček 

Naplánované akce:
29. března 2025 Pomlázková zábava

19. července 2025 Sousedké grilování
9. srpna 2025 Čistěfest

Marek Doležal a Jaroslav Balcar

SDH Čistěves
Stalo se:

28. října jsme u příležitosti výročí založení samostatného čsl. státu položili věnec
u pomníku padlým v 1. sv. válce. Akce se účastnil též starosta obce p. Karel Tuček.

2. listopadu jsme uctili památku zemřelých rozsvícením svíček u pomníku padlých v 1. světové
válce na návsi, u pomníku myslivce vojákům padlým roku 1866 v lese Svíbu a u dalších pomníků
v blízkém okolí. 

23. prosince se v prostorách OÚ konala výroční valná hromada sboru. 
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Po skončení slavnostní schůze pokračoval večer sousedským posezením u vánočního punče,
s jehož přípravou nám finančně pomohla Obec Čistěves.

Sbor dobrovolných hasičů Čistěves děkuje za skvělou podporu a pomoc obecnímu zastupitelstvu
(nejen v uplynulém roce) a těšíme se i na spolupráci budoucí. Dále musíme poděkovat také všem
menším i větším přispěvatelům a sponzorům, zejména Královéhradeckému kraji, všem spolkům
vojenské historie, které se pravidelně účastní Rozsvíceného Svíbu a samozřejmě Muzejnímu his−
torickému klubu Záviš ze Svitav pod vedením p. učitele Miloslava Štrycha. Děkujeme i všem svým
aktivním členům za jejich činnost a píli. 

Plánovaná činnost v roce 2025

Naší první akcí roku bude pravděpodobně tradiční pálení čarodějnic. Zázemí hřiště ještě nebude
dokončené, tak bude akce pořádaná v provizorních podmínkách, možná lehce skromnější. Ale bude!

Rádi bychom se zúčastnili alespoň okrskových soutěží v požárním sportu, které se budou konat
ve Světí 24. 5. a u příležitosti oslav 140 let od založení sboru v Máslojedech 20. září. Zveme vás
tímto k návštěvě zejména soutěže v Máslojedech, která by se měla konat v netradičním prostředí
střelnice v lese Svíb.

7. června 2025, v letošním roce slaví naše obec Čistěves 800 let od první doložené písem−
né zmínky o své existenci (společně s věnným městem Hradec Králové). Určitě všichni víte, ve které
listině se jméno obce Čistěves objevilo. Při této příležitosti připravuje obec „menší“ oslavy s tema−
tickou výstavou o historii obce a významnými artefakty s ní spojenými, dále např. módní přehlídka
historických oděvů nebo výstava fotografií. Program bude začínat v 10 hodin a po slavnostním za−
hájení a ceremoniálu bude slavnostní den pokračovat tradiční akcí Rozsvícený Svíb. Na co se těšit:
Mladí kadeti z Jičína předvedou dobové uniformy. I tentokrát se chystá jedno nebo dvě zajímavá
překvapení, zejména pro zapálené milovníky historických událostí roku 1866. Opět bude připraven
zajímavý program, bitevní ukázka a prodej suvenýrů. Samozřejmě si na své přijdou i vaše chuťové
buňky, též pitný režim bude zajištěn!

O naší další činnosti vás budeme vždy včas informovat obvyklými cestami.
(FB SDH Čistěves, sdhcisteves.webnode.cz, appka Munipolis)

Těšíme se na Vás!
SDH Čistěves
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Obecní úřad Hořiněves, Hořiněves čp. 73, 503 46 Hořiněves
mobil (starosta): 724 186 825, mobil (obec): 725 615 401
tel.: 495 426 107
e−mail: ou@horineves.cz
web: http://www.horineves.cz/
úřední hodiny: Po a St 08.00 – 11.30 a 12.30 – 17.00

VÁŽENÍ SPOLUOBČANÉ,
dovolte mi, abych vám do nového roku 2025, popřála především mnoho zdraví, štěstí, osobní

spokojenosti a pohody.  
Velice ráda se těším na setkání s vámi v obci, na našich akcích anebo kdykoliv na úřadě.

Jana Kuthanová, starostka obce

VÝBĚR Z USNESENÍ Z JEDNÁNÍ: 14. a 15. ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA OBCE HOŘINĚVES 
Návrh na poskytnutí příspěvku/daru na st. úpravy po záplavě – čp. 64 Hořiněves.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Hořiněves souhlasí s poskytnutím finančního daru pro
majitele nemovitosti na LV 57 pro obec Hořiněves čp. 64 paní Gavorovou Milunu, bytem Hořiněves
čp. 64, 503 06 Hořiněves ve výši 100.000 Kč.

Návrh na poskytnutí příspěvku/daru obci postižené povodní.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Hořiněves schvaluje poskytnutí finančního příspěvku/

daru ve výši 150.000 Kč obcím postiženým povodní v roce 2024 prostřednictvím darovací smlou−
vy Sdružení místních samospráv z.s., jehož je Obec Hořiněves členem.

Návrh na uzavření smlouvy kupní pozemek p.č. 27/1 v k.ú. Hořiněves.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Hořiněves schvaluje odkoupení pozemku p.č. 27/1

o výměře 3237 m2 v k.ú. Hořiněves za cenu 2.300.000 Kč a pověřuje starostku obce uzavřením
kupní smlouvy.

Informace stav PR Bažantnice, vlastník Lesy ČR s.p.
Starostka informovala o aktuální situaci, dopisy ČEZ, Lesy ČR, KÚ KHK – odbor ŽP + urgence

u Lesů ČR s.p. pokácení stromů u sokolovny

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Hořiněves bere na vědomí informace o kalamitním stavu
porostů v Přírodní rezervaci Bažantnice v k.ú. Hoříněves a prováděných opatřeních institucí Lesy
ČR s.p., vlastníkem lesa.

HOŘINĚVES
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Návrh na schválení nové OZV obce Hořiněves o místním poplatku za odkládání ko−
munálního odpadu z nemovité věci.

Nová vyhláška dle platné legislativy, bude zveřejněna na portálu https://sbirkapp.gov.cz/. Cena
na rok 2025 je stanovena ve výši 0,91 Kč/l.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Hořiněves schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce
HOŘINĚVES o místním poplatku za užívání veřejného prostranství

Návrh na uzavření smlouvy o půjčce: žádost Praktický lékař Hořiněves s.r.o. na poří−
zení ultrazvuku do ordinace praktického lékař.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Hořiněves schvaluje uzavření smlouvy o půjčce na dobu
18 měsíců od podpisu smlouvy, smlouva se schvaluje jako bezúročná ve výši 100.000 Kč.
Zastupitelstvo obce pověřuje uzavřením smlouvy starostku obce Janu Kuthanovou.

Informace o uzavření Darovací smlouvy s a.s. Čepro – na účely sociální, zdravotnické,
ekologické, humanitární, charitativní, tělovýchovné a sportovní, ve výši 10.000 Kč.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Hořiněves bere na vědomí informace o uzavření smlouvy
s a.s. Čepro, na účely sociální, zdravotnické, ekologické, humanitární, charitativní, tělovýchovné
a sportovní, ve výši 10.000 Kč.

Informace – chodník Žíželeves
Starostka informuje o stavbě akci Chodník Žíželeves, stavba byla provedena bez problému,

předána dodavatelem, následuje žádost o kolaudaci po zaměření chodníku a předání všech dokladů
dodavatelem, následně bude podána žádost o platbu dotace z IROP.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Hořiněves bere na vědomí informace o stavbě akce:
Chodník Žíželeves.

INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU
Podpora volnočasových aktivit dětí a mládeže v obci Hořiněves

Zastupitelstvo obce Hořiněves schvaluje podporu organizovaných aktivit pro volný čas dětí
s trvalým pobytem v obci Hořiněves ve věku od 3 do 15 let, ve školním roce 2024/2025,
s příspěvkem ve výši 1.200 Kč na dítě/šk.rok. Prosíme rodiče (zákonné zástupce) uchovejte si do−
klady za platby volnočasových aktivit vašich dětí, doklady jsou pak třeba, pro doložení k vyplacení
příspěvku v kanceláři OÚ Hořiněves.

Svoz a uložení odpadů za rok 2025
Pro úhradu poplatků za svoz a uložení komunálního odpadu upřednostňujeme platbu bankovním

převodem: č. účtu 1080847379/0800, VS: 1345, do poznámky vždy uveďte jméno
poplatníka, obec, čp. a typ svozu. Po přijetí platby vám bude svozová známka a svo−
zový kalendář doručen do poštovní schránky. 

V kanceláři Obecního úřadu Hořiněves můžete poplatky uhradit hotovostně i bezhotovostně.
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Poplatky je rovněž možné uhradit v Obecní knihovně Žíželeves a to ve čtvrtek
23. ledna a 20. února 2025 od 16:00 – 18:00 hod.

Svozovým dnem nadále zůstává pondělí (sudý týden) doporučujeme popelnici připravit na místo
již v neděli, vždy večer před svozovým dnem.  

Popelnice od březnového svozu, bez vylepené nové známky nebudou vyvezeny! 

Poplatek za psa na rok 2025
Poplatek se hradí za psa staršího 3 měsíců, vždy od prvního dne měsíce, který následuje po měsí−

ci, ve kterém vznikla držiteli psa ohlašovací povinnost. Výše poplatku zůstává nezměněna: 100 Kč,
za dalšího psa: 150 Kč, senioři hradí: 50 Kč. Splatnost poplatku je do konce měsíce února. Poplatek
je možné hradit bankovním převodem na: č. účtu: 108084 7379/0800, variabilní symbol:
1341, do poznámky je nutno uvést: příjmení, obec a čp.

USKUTEČNILO SE, POVEDLO SE, MÁME RADOST

Tříkrálová sbírka   
Tříkrálová sbírka se v obcích: Hořiněves, Želkovice, Žíželeves a nově i v Jeřičkách uskutečnila

v sobotu 11. 1. 2025 a v neděli 12. 1. 2025. Sbírka je pořádána ve spolupráci s Oblastní charitou
Hradec Králové, vždy se zapojením místních dobrovolníků a místních dětí.

Ve čtvrtek 16.1. pak byly na Obecním úřadu Hořiněves, za přítomnosti zástupkyně Charity HK,
p. Petry Zíkové, pokladničky rozpečetěny. Celkově bylo v obci Hořiněves vybráno 29 208 Kč. Což
je částka v Hořiněvsi rekordní!
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Využití výtěžku Tříkrálové sbírky pro rok 2025: 
Výtěžek podpoří nejvyšší částkou péči o nevyléčitelně nemocné v domácím prostředí a projekt

výstavby lůžkového hospice. Odborné sociální poradenství lidem v nouzi, nákup služebního auto−
mobilu pro Charitní pečovatelkou službu, provoz Sociálního šatníku. 

Humanitární projekty v Indii (školní autobus), krizový fond pro pomoc při mimořádné události
Třetina z celkového výtěžku je určena na humanitární pomoc Charity ČR a další projekty na pomoc
lidem v nouzi.

Tříkrálová sbírka skutečně pomáhá. Děkujeme všem dětským koledníkům a jejich
dospělým průvodcům. Ze srdce děkujeme vám všem, milým a štědrým dárcům.

PŘIPRAVUJEME – PŘIJMĚTE POZVÁNÍ NA AKCE

Velikonoční jarmark
Květná neděle: 13. 4. 2025. Těšit se můžete na tradiční trhy a doprovodný program, který

bude probíhat na návsi pod kostelem od 11,00 do 16,00. V rámci programu vystoupí žáci MŠ
Hořiněves, děti pak opět potěší loutková pohádka a všemi oblíbený flašinetář. Těšit se můžete na
tradiční velikonoční mazance a jidáše, beránky, koláčky, ale také na pravou sicilskou pizzu pečenou
na dřevě, trdelník, makronky a také na regionální potraviny.

V rodném domě V. Hanky budou probíhat ukázky řemesel, prodej kraslic a výtvarné dílny pro
děti. Všichni jste srdečně zváni!

Pozvání a nabídka z dalších plánovaných akcí v blízké době:  

Sobota 15. 3. 2025 Sokolsko−hasičský ples – Sokolovna, Hořiněves

Sobota 5. 4. 2025 Zájezd do Humpolce – Pivovar Bernard a Hliníkárium

Středa 30. 4. 2025 Pálení čarodějnic s programem pro děti

Středa 8. 5. 2025 Turistický pochod J. Sedláčka

– jako doplňkovou službu opět nabízíme možnost dopravy pro seniory obecním autem na
Chlum, pochod jít nemusí, ale budou součástí a zažijí si společně s pochodujícími turistickou
atmosféru a jedinečnost setkání

Sobota 17. 5. 2025 Setkání seniorů – Hospoda U Šáfrů, Hořiněves 

Sobota 24. 5. 2024 O pohár starostky obce/SDH – Areál TJ Sokol

Neděle 1. 6. 2024 Dětský den − den plný her – Areál TJ Sokol

Neděle 15. 6. 2025 Pouťové setkání v Žíželevsi

Sobota 21. 6. 2025 Muzejní noc – rodný dům V. Hanky a okolí

HOŘINĚVES 
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PŘÍMĚSTSKÝ CAMP (pro děti ve věku od 6 let – 12 let) – tentokrát na téma:
„Pravěk“ s tematickým programem, workshopy, společnými hrami a sportovními aktivitami, pěším
výletem (částečně) do Archeoparku Všestary, autobusovým celodenním výletem do pravěké vesnice
Vila Nova Uhřínov atd., v termínu: 21. 7. – 25. 7. 2025.

Pořadatel: Obec Hořiněves ve spolupráci se Základní školou Hořiněves

Místo konání: Základní škola Hořiněves, areál TJ Sokol Hořiněves, obec a okolí. Stravování
(oběd + odpolední svačina) zajištěno ve školní jídelně. 

Těší se zkušené kvalifikované lektorky: Mgr. Jana Macková – vedoucí, Mgr. Jana Komárková,
Mgr. Anna Przechowská, Tereza Hvězdová, Jana Fejková, organizační zajištění a smlouvy: Radmila
Kozáková.

Cena: děti s trvalým pobytem (Hořiněves, Žíželeves, Želkovice a Jeřičky) a žáci Základní školy
Hořiněves: 2 500 Kč, ostatní děti z okolí: 3 000 Kč.

Kontakt: e−mail: kozakova@horineves.cz, tel. 723 035 424.

DĚTSKÁ SKUPINA HOŘINĚVES
– www.horineves.cz/detska_skupina_horineves

V září jsme v naší skupince přivítali nové dětičky. Všichni svůj nástup do nového prostředí a mezi
nové kamarády a dospěláky zvládli výborně. Začátky se nikdy neobejdou bez slziček, ale díky výborné
spolupráci s rodiči to děti nakonec skvěle zvládnou. 

V říjnu jsme se v naší Obecní knihovně zúčastnili „Společných
hrátek s pohádkami, básničkami a písničkami“ s lektorkou Evou Ja−
natovou. Děti to moc bavilo. Tancovali jsme a cvičili za doprovodu
písniček a říkanek. Vyzkoušeli jsme různé pomůcky na cvičení.

V listopadu jsme se vydali do mateřské školky na maňáskové
divadlo. Viděli jsme soubor pohá−
dek „O ŠÍPKOVÉ RŮŽENCE“,
„O PEJSKOVI A KOČIČCE“
A „ZAJÍC, LIŠKA A KOHOUT.“
Děti byly opravdu vzorní diváci. Po−
zorně sledovaly, poslouchaly a moc
se jim pohádky líbily. Dále jsme se
již tradičně zúčastnili vánočního fo−
tografování. Fotky se opět moc po−
vedly a některé děti fotografování
bavilo tolik, že se před objektiv
chtěly stále vracet.

V prosinci jsme si uspořádali
vánoční besídku. U svátečního sto−
lu jsme si dali společnou svačinku.
Potom jsme si zazpívali vánoční
písně, které děti pilně trénovaly.
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A nakonec k nám přišel Ježíšek, takže došlo i na očekávané rozbalování dárečků. Bylo to moc pří−
jemné zakončení roku 2024, protože následující týden nám začaly vánoční prázdniny.

V lednu jsme do nového roku 2025 vstoupili s přípravami na Tři krále. Naučili jsme se
tříkrálovou koledu a děti si vyrobily krásné koruny.

Srdečně vás zveme na dny otevřených dveří konané 28. 1., 17. 2. a 26. 3. vždy od
16:00. 

1. 4. – 14. 4. 2025 on−line zápis do dětské skupiny. V případě dotazů nás kontak−
tujte na tel. 606 809 442. 

za tým Dětské skupiny Hořiněves, Lucie Klapalová

ZÁKLADNÍ ŠKOLA HOŘINĚVES
– www.zshorineves.cz

Letošní školní rok na základní škole v Hořiněvsi se nese v duchu velkého počtu zají−
mavých akcí. Dovolte mám některé z nich představit. 

Od září jsme “rozjeli” staronové akce, jako je například Recyklohraní, v němž plníme centrálně
zadávané úkoly, učíme se správně třídit nejenom papír, plasty, kovy, ale i drobné elektrozařízení, ba−
terie, cartridge a tonery. I díky pomoci rodičů se nám daří sbírat cenné body.

Pro lepší čtenářskou gramotnost podporujeme nabídku knih z KMČ ALBATROS a doufáme, že
se nám podaří i díky pravidelným Dílnám čtení zvýšit zájem o čtení knih.

Pravidelně plánujeme exkurze do Východočeského muzea HK. V říjnu jsme k výuce absolvovali
program o životě Keltů, dostali jsme se i do prostor běžným návštěvníkům nepřístupných. Do muzea
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ve Dvoře Králové jsme zavítali objevovat historii výroby tradičních vánočních ozdob a v kostele
sv. Jana Křtitele jsme se více dověděli o našem rodáku Václavu Hankovi a objevení Rukopisu.

Novinkou jsou také koncerty ve Filharmonii v Hradci Králové, kde pomocí děje velice jemně
a nenápadně dokáží žáky vtáhnout do úžasného světa hudby. Jeden koncert jsme zhlédli v říjnu       

V listopadu jsme tradičně dlabali dýně a těšili se na Helloween. 
Předvánoční čas byl hodně „akční“ – žáci vystupovali při Vítání sv. Martina, při Rozsvěcení

stromečku, ve škole se pustili do přípravy nepečeného cukroví a vánoční keramiky, absolvovali
bezpečnostní besedu se zástupcem hasičů a odměnou jim byla vánoční besídka s povídáním
o tradicích a zvycích.

S pomocí Regionální učebnice Hořiněves se průběžně žáci 3. – 5. ročníku seznamují podrobněji
s historií obce a jejími rodáky, s přírodou včetně bažantnice a podobně. Na učebnici jsme navázali
badatelským projektem Odkud pocházím, kdo byli moji předkové, jež jsme v lednu zakončili bese−
dou. Děti byly mile překvapeny, jaký život měli jejich prarodiče, jakým výzvám museli čelit, co museli
zvládnout.

Do Hořic jsme si zajeli na další besedu, tentokrát s bývalým ředitelem ZOO Praha PhDr. Petrem
Fejkem. Nikoho jistě nepřekvapí, že jsme se zaujetím poslouchali zprávičky ze života zvířat i vlastní
ZOO.

O všech akcích a projektech jsme se tentokrát ani nestihli zmínit, spousta toho nás ještě čeká,
rádi Vás s nimi seznámíme v dalším vydání Zpravodaje. Přejeme všem čtenářům příjemné a po−
hodové čtení.

Ing. Lenka Bečvářová, ředitelka školy 
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UNIVERZITA TŘETÍHO VĚKU
Udržení kondice vyžaduje aktivní a činorodý

přístup k životu. Jedním ze způsobů je i vzdě−
lávání, které se pro seniory stává prostředkem
pro hledání cesty a způsobu pro poznávání mož−
ností výhod každodenního života. Proto Vám
nabízíme možnost přidat se do týmu a společně
si užít příjemných chvil ZŠ Hořiněves, kde U3V
probíhá. 

V letním semestru budeme studovat téma:
Péče o zdraví psa.

V prvních dvou přenáškách se posluchači
seznámí se stavbou těla psů, dozvědí se jaké ne−
jčastější nemoci je sužují a jaké jsou jejich příznaky, kdy je možné zvířeti pomoci doma a kdy už je
nutné obrátit se na veterinární lékaře a také jak psovi poskytnout nezbytnou první pomoc. Zbývající
část kurzu je věnována fytoterapii, fyzioterapii, masážním technikám a aktivnímu cvičení se psy.

3. přednáška 25. 02. 2025 15: 30 hod.

4. přednáška 11. 03. 2025 15: 30 hod.

5. přednáška 25. 03. 2025 15: 30 hod.

6. přednáška 08. 04. 2025 15: 30 hod.

Závěrečný test proběhne nejpozději do 27. 4. 2025 

Garantem studia je Provozně ekonomická fakulta ČZU v Praze a tutorem Jana Fejková, na kte−
rou se můžete v případě zájmu nebo dotazů obrátit na tel. 731 567 948.

Jana Fejková

MATEŘSKÁ ŠKOLA – Zprávičky z naší školičky
Školní rok byl zahájen a první aktivitou mimo

školku byla návštěva Skanzenu Krňovice s pro−
gramem výroby domácích voňavých mýdel s do−
tovanou dopravou ze vzdělávacího projektu
„Environmentální vzdělávání Mikroregionu OPZ
1866 – vzdělávací exkurze pro děti z DS, žáky
MŠ, ZŠ a veřejnost“.  

I nadále pokračujeme v celorepublikovém
projektu Cvičení se Sokolem, ke kterému patří
i výšlapy. Třída mladších dětí zatím trénuje na
jaro a starší děti vyrazily do Máslojed za koňmi
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k paní učitelce Aničce a plnily cestou různé akti−
vity. 

Oblíbená jsou u nás i tematická dopoledne
plné her, disciplín a tance. Tradiční hallowenské
dopoledne, čertí a andělský den, který nám
zpestřila krásná sněhová nadílka. Připravena byla
i podzimní zahradní stezka pro rodiče s dětmi. 

Kulturní podzimní vsuvkou byly pohádky:
O čarodějovi, kterému čarování nikdy moc neš−
lo a pohádka „O Bříškabolu“, kterou dětem
vyprávěla paní Kozáková v knihovně. Mezitím si
rádi něco dobrého upečeme i uvaříme, např.
štrúdl, tvarohové knedlíky a nepohrdneme ani
vařenými bramborami.  

Vyhlásili jsme pro děti i rodiče soutěž „Skřítek“ a všechny výtvory byly opravdu nádherné a ori−
ginální. Šikovnost a manuální zručnost si děti vyzkoušely při práci s hlínou a tvoření vánočních
ozdob pod vedením zkušené lektorky. 

Velké poděkování patří panu Kříženeckému
za pozvání do HZS KHK a možnost seznámení
se prací profesionálních hasičů. Druhé poděko−
vání náleží paní Bednářové, která pozvala děti
do cukrárny Jordis a připravila pro ně sladké po−
hoštění.

Již tradičně jsme vystoupili s krátkým pro−
gramem na návsi v Hořiněvsi při příležitosti
Rozsvícení vánočního stromku a připravovali se
na příchod Ježíška, posezení s rodiči, kde se děti
mohly pochlubit dárky. Po novém roce jsme uví−
tali pozvolný návrat do školky a první dva dny si
užívali v pyžamech.

Přejeme krásný konec zimy a nový začátek
s jarními dny.

Kolektiv MŠ 

OBECNÍ KNIHOVNA HOŘINĚVES – web: knihovnahorineves.webk.cz
Otevírací doba: čtvrtek: 10,00 – 18,00 hod.

V knihovně nadále probíhají různé tvořivé workshopy, které jsou primárně určeny dětem, ale
pokud mají zájem společně s nimi tvořit rodiče nebo prarodiče, jsou zde vždy take srdečně vítáni.
Workshopy jsou podpořeny z projektu Komunitní práce MAS Hradecký venkov, kdy je práce lek−
tora hrazena formou DPP. V rámci projektu Bookstart – S knížkou do života se uskutečnilo hudeb−
ně pohybové setkání pro maminky s dětmi, do kterého se zapojily i děti z dětské skupinky. Na
návštěvy do knihovny pravidelně docházejí děti z MŠ Hořiněves a v jarním období naši knihovnu
navštíví také děti z MŠ Neděliště a MŠ Chlum. 
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V prosinci jsme společeně tvořili adventní
věnce. Vůně jehličí provonila celou knihovnu.
Bylo to moc příjemné tvořící odpoledne,
zároveň inspirující mezigenerační setkání.
Věnce se všem moc povedly a zdobily pak nejen
domovy všech zúčastněných, ale také i Obecní
úřad, Hankův dům a Zdravotní středisko

Těším se na Vaši návštěvu. Díky mezikni−
hovní výpůjční službě ze Smiřic a operativní
spolupráci se SVKHK pro Vás zajistím téměř
každou poptávanou knihu, např. povinnou čet−
bu a odbornou literaturu.

Radmila Kozáková

SDH HOŘINĚVES 
Závěrečná část roku 2024 byla pro SDH

i výjezdovou jednotku celkem klidná. Věno−
vali jsme se svým obvyklým a pravidelným
činnostem, dle stanoveného plánu činnosti.

JSDH od 14. září do konce roku 2024
nezasahovala u žádné mimořádné události.
Členové sboru a jednotky vypomohli obci,
při organizaci tradiční podzimní akce „Vítání
sv. Martina“.

Ovšem největší s zároveň neplánovanou
akcí SDH v závěru roku, bylo uspořádání
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benefiční akce „Mikulášská zábava“
pro naše spoluobčany, kteří byli nej−
více postiženi letními přívalovými
dešti. Zmíněná dobročinná akce
proběhla ve spolupráci s TJ Sokol
Hořiněves 7. 12. 2024 v místní

sokolovně. Děkujeme obecnímu úřadu za podporu a všem, kteří se nějakým způsobem podíleli na
realizaci akce. Veliké poděkování patří skupině Labyrint, jenž byla ústřední postavou celého večera,
bez nich, bychom jen těžko mohli, tak úspěšnou akci uskutečnit. Společnými silami a s přičiněním
všech, kteří se zúčastnili, se nám podařilo vybrat do kasičky celkem 48 228 Kč. Celý obnos,
zástupci SDH Hořiněves a TJ Sokol Hořiněves slavnostně předali Láďovi a Milušce 23. 12. 2024
v jejich ještě, ne zcela opraveném domku. Závěrem přejeme rychlé dokončení oprav jejich obydlí, ať
si ho co nejdříve a co nejdéle užijí.

Valná hromada sboru se uskutečnila v pátek 24. 1. 2025 v hospodě „U Šáfrů“.

Nejbližší plánované akce:

Hasičsko – sokolský ples 15. března 2025, od 20 hod. – Sokolovna Hořiněves

Okrskové cvičení 26. dubna 2025 – předběžně místo konání Jeřičky

Dohled nad pálením „Čarodějnic“ 30. dubna 2025 – Hořiněves

Hasičská soutěž „O pohár starostky obce“ 24. května 2025, od 10 hod. – sportovní areál
Hořiněves

Těšíme se na vás při shledání na našich akcích!
Za SDH Hořiněves přeje úspěšný a klidný rok 2025, starosta SDH Janoušek Milan.
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Družstva mladých hasičů 
Druhá polovina sportovního, a hlavně hasičského roku byla zahájena zářijovou soutěží ve Všesta−

rech. Obě družstva mladých hasičů si odvážela domů medaile za úžasná první místa a družstvo mužů
diplom za 6. místo. 

O týden později se jelo bojovat do Libřic s družstvem starších mladých hasičů, kteří se umístili na
5. místě. Ve spolupráci s mladšími členy z SDH Račice nad Trotinou a po absolvování štafet se

družstvo mladších umístilo na 7. místě.
Muži předvedli krásný útok do kopce
a obsadili 5. místo. Na těchto závodech
je konkurence vždy veliká, ale svými
výkony se nemáme za co stydět a někdy
je potřeba i troška toho štěstí. 

Poslední závody této sezóny byly
zrušeny kvůli deštivému počasí, a tak
jsme využili záložní plán. V Černilově
se otevírala nová hasičská zbrojnice
a opravdu bylo na co koukat. Pro naše
mladé bylo asi největším zážitkem sklouz−
nout se po tyči ke sjezdu hasičů.

Oddech jsme neměli ani potom,
jelikož se procvičovala fyzická zdatnost,
vědomosti a zručnost pro Závody

hasičské všestrannosti a brannosti v Novém Městě u Chlumce nad Cidlinou. Brzy ráno jsme vyrazili
s naší trojčlenkou – jednotlivec Vojta Klapal, družstvo starších mladých hasičů a dorostenek.
Houževnatě se dokázali poprat nejen s chladným počasím, ale hlavně úkoly na stanovištích a vy−
trvalostním během. Družstvo starších se umístilo na 5. místě, družstvo dorostenek na skvělém
2. místě a Vojta na nádherném 1. místě. Domů jsme si přivezli jedno pochroumané koleno Terky
Strejcové, která i s bolestí dokončila závod a projevila se jako týmový hráč a velká bojovnice. 

Potom už nám začalo klidnější období
společných schůzek, na kterých jsme
hráli pohybové i vědomostní hry a zhod−
notili si dobré i špatné v tom hasičském
roce. Nesmíme zapomenout na víken−
dové soustředění, tedy „Přespávačku“
s nabitým programem – večerní procház−
ka na Frantov, k naší před rokem za−
sazené jabloni, sobotní sběr papíru, oběd
u Hanyse (Hospoda U Šáfrů) a výlet do
kina s procházkou po Hradci Králové. 

Rok se s rokem sešel a my už poma−
lu plánujeme, co tento rok opět pod−
nikneme.

Jan Hušek,
vedoucí mladých hasičů
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ŽÍŽELEVES
OBECNÍ KNIHOVNA ŽÍŽELEVES 
Výpůjční doba: čtvrtek: 16:00 – 18:00 hod.

14. 11. jsme si v knihovně vyrobili vánoční krabičky
na vonné svíčky

21. 11. jsme společně vytvořili adventní věnce.
Všechny věnce se moc povedly.

1. 12. proběhla již tradiční akce naší vesnice
„Rozsvěcení stromečku“ Velké poděkování

patří všem dobrovolníkům, kteří už od října
ve svém volném čase trénovali zpívání, hru
na piano a flétny, vyráběli drobné předmě−
ty, andělíčky, svícínky, pletli ponožky…
potom uvařili polévku, svařák, napekli a udě−
lali občerstvení, pomohli připravit stánky,

nazdobit stromeček a oko−
lí, prodávat, převléknout
se do kostýmu a zazpívat
a také všem, co se přišli
podívat a popovídat se
svými sousedy…počasí
nám přálo a večer byl
jako vždy příjemný a ve−
selý. 

24. 12. Přes noc nám před naší
knihovnou nadělil Ježí−
šek pro nedočkavé děti
pár dárečků. Děti šly
hned po snídani na již
také tradiční „krmení zví−
řátek“ a cestou si mo−
hly utrhnout u vývěsky
dáreček. 
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25. 12. se konala každoroční akce „Vánoční koncert v kostele sv. Mikuláše”. Jako první vystoupi−
ly děti, za doprovodu kytary a flétny zazpívaly koledy. Dále zahrály na flétny sestry Soňa
Šubrtová a Hana Matějová a po nich následovalo pásmo koled v podání „Sborečku“
za varhanního doprovodu v podání Vojty Jonáše a mluveného slova Jakuba Šubrta.
Na rozloučenou si návštěvníci kostela mohli dát u vchodu svařené víno nebo čaj, děti letos
poprvé cukrovou vatu. Celý večer panovala kouzelná vánoční atmosféra. 

Gabriela Novotná

SPOLEK PŘI KOSTELE SV. MIKULÁŠE 
S loňským rokem jsme se rozloučili krásným Vánočním koncertem v koste−

le sv. Mikuláše s vystoupením „Sborečku“ a za doprovodu kostelních varhan.
V letošním roce jsme se začali scházet již v lednu, proto abychom připra−

vili tradiční pouťové setkání, které je letos spojeno s 670. výročím od první
zmínky o obci.

Uskuteční se 15. 6. 2025 a plánujeme opět bohatý kulturní program,
řemeslné trhy a občerstvení z regionálních zdrojů.

Musíme též zmínit smutnou zprávu, že nás navždy opustil jeden ze zakládajících členů našeho
spolku pan Ing. Jaroslav Zářecký. Čest jeho památce!

Irena Horáková 

SDH Žíželeves
Čertovský výlet do vánoční ZOO

V sobotu 21. prosince 2024 jsme jako náhradní akci za čerty na Čechovce uspořádali čertovský
výlet do vánoční ZOO ve Dvoře Králové nad Labem. Akce se setkala s velkým ohlasem, návštěvní−
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ci si užili kouzelné odpoledne plné sváteční atmosféry, krásné výzdoby a zábavy pro malé i velké.
Děkujeme všem účastníkům za skvělou náladu a těšíme se na další společné akce!
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Výroční schůze SDH Žíželeves
V pátek 17. ledna 2025 se v Hospodě U Šafrů uskutečnila výroční schůze SDH Žíželeves.

Zhodnotili jsme činnost za uplynulý rok, prodiskutovali plány a cíle na rok 2025 a přivítali nové
nápady a podněty. Děkujeme všem, kteří přišli a podpořili náš Sbor. Vaše podpora je pro nás ne−
postradatelná a těšíme se na další setkání!

Připravujeme pro rok 2025:
Okrskové cvičení  – předpokládaný termín 26. 4. 2025
Čarodějnický rej 30. 4. 2025
Společný výlet – předpokládaný termín srpen 2025
Drakiáda 11. 10. 2025
Čerti, vánoční ZOO 20. 12. 2025

Další akce: Každý člen sám, nebo ve spolupráci s ostatními může uspořádat vlastní akci pro
členy SDH i veřejnost. Dobrovolnosti a vlastní aktivitě se meze nekladou.               

Sledujte naše akce na webových stránkách www.hasicizizeleves.cz nebo na Facebookové stránce
SDH Žíželeves, kde najdete aktuální informace a upřesnění termínů jednotlivých akcí.

S úctou, za SDH Žíželeves, Ladislav Souček

ŽELKOVICE 
Dne 3. 12. jsme u nás zahájili tradici „Rozvícení stromečku“. U této příležitosti jsme si společně

zazpívali koledu, popovídali si a příjemně se naladili na vánoční atmosféru. Nechyběl ani výborný
svařáček, který nám dovezla paní starostka s p. Kozákovou. Štědrý večer nám zpříjemnil pan učitel
Vojtěch Hynek svou hrou na trubku. V 17,00 hod. u zvoničky zahrál 13 vánočních písní a byla
to opravdu nádhera. Moc děkujeme. V lednu proběhla již tradiční tříkrálová sbírka. Moc děkujeme
všem, kteří nám otevřeli, přispěli a byli moc milí. Díky vám nám tato sbírka dává smysl a my to
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děláme rádi. Děkuji všem dětem za jejich čas,
který této sbírce věnovaly.

Lucie Klapalová 

JEŘIČKY  
Poklidnými oslavami jsme se v Jeřičkách rozloučili s rokem 2024. Ranní probuzení už bylo do

roku 2025! Všichni si přejeme, ať je rokem klidným, úspěšným a radostným!
V neděli 12. 1. 2025 jsme poprvé i v naší obci přivítali Tři krále. Děvčata v převlecích nám

v každém stavení krásně zazpívala tříkrálovou koledu a občané dle svých možností přispívali
do kasičky. Křídou psané nápisy na dveřích:
K + M + B 2025 nám budou tento radostný
zážitek připomínat po celý rok! Tak ať je pro nás
všechny šťastný, veselý a ve zdraví prožitý!

Jiřina Staňková
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Obecní úřad Máslojedy, Máslojedy 33, 503 03 Smiřice
mobilní telefon: 724 189 546
e−mail: obec@maslojedy.cz
web: http://www.maslojedy.cz/
úřední hodiny: středa 18.00 – 18.30

K ČINNOSTI OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA 
V roce 2024 pracovalo zastupitelstvo v počtu pěti členů – Blanka Karešová, starostka; Pavel

Sailer, místostarosta; Radim Štefan – předseda kontrolního výboru; Oldřich Staněk – předseda
finančního výboru a Lenka Kopecká – předsedkyně kulturní komise. 

Touto cestou chci poděkovat všem, kteří se podíleli v minulém roce na úspěchu obecních akcí
aktivní činností, či pouhou účastí, poděkování patří všem, kteří se pravidelně starají o obecní zeleň
a vzhled naší obce. Obec nemá žádné zaměstnance a všichni ti, kteří se starají o úklid obce, údržbu
zeleně a další nezbytné činnosti zlepšující naše prostředí, tyto činnosti vykonávají po návratu ze za−
městnání, ve svém volném čase.

Na rok 2025 jsme připravili kalendář, ve kterém jsou opět vyznačeny termíny svozů komunál−
ního odpadu, plastů a papíru v domácnostech včetně dvou termínu, kdy bude přistaven velkoobje−
mový kontejner, a to zcela výjimečně a poprvé ve všední den. Ve sběru odpadů je pro letošní rok
novinou, že je povinností obce zajistit svoz textilu. V naší obci jsou tyto kontejnery umístěny již
dlouho, pro Vaší informaci snad jen to, že tak jak ze začátku byl svoz téměř zadarmo, dnes je roční
provoz vyčíslen v několika tisících korun ročně.

První prosincovou sobotu jsme se vydali na
další výlet za vánočními trhy, a to do města,
které bylo nazváno evropským městem vánoč−
ních trhů – do Brna. Hlavním cílem byly advent−
ní trhy, mnozí využili tento výlet také k prohlídce
města a jeho památek. Počasí bylo typické pro ji−
homoravskou metropoli, bez deště, větru i sněhu.

Druhou adventní neděli jsme ozdobili a roz−
svítili vánoční stromeček. V roce 2024 s kulturním
programem hudebníků pod vedením pana starosty
obce Všestary. Během asi hodinového programu
zaznělo mnoho krásných vánočních písní a koled.
Mikuláš, který byl doprovázen výjimečně jedním
čertem a andělem zůstal před budovou obecního
úřadu. Básničku přednesli všichni, a tak si zasloužili
i malou sladkou odměnu. Před budovou obecního
úřadu bylo po celou dobu připraveno horké občer−
stvení pro malé i velké.

V první polovině prosince na chvilku přišla
zima, mrzlo, padal sníh, na štědrý den se trochu
oteplilo, ale i přes to jsme se se sněhem přehou−
pli do nového roku, roku 2025. 

MÁSLOJEDY
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V sobotu 5. ledna vesnicí chodili a zpívali tři králové, Natálka Sailerová a sestry Panáčkovi, které
doprovázela Kateřina Erbenová. Vybraná částka přesáhla 7 500 Kč. 

Hokejisté nás opět reprezentují v Obecní hokejové lize, která se odehrává na ledové ploše ve
Mžanech. Obecní bruslení se nám podařilo zajistit ve dvou termínech, na našem rybníku si asi ne−
zabruslíme. 

Co nás čeká v roce 2025?
Informace rozesíláme prostřednictvím aplikace Mobilní rozhlas, současně i na elektronické

adresy těch spoluobčanů, kteří nám je poskytli, zveřejňujeme na úřední desce. 

V plánu máme dětský karneval 15. února, kam možná přijde i kouzelník. 

V sobotu 15. března se opět sejdeme na jarním setkání občanů, které bude kromě občerstvení
doplněno i přednáškou dvou zkušených policejních vyšetřovatelů na téma Kyberkrimi−
nality. V rámci přednášky zaměřené na nejčastější podvody v online prostředí se účastníci dozví, co
je to phishing, vishing, spoofing a další fenomény provázející kybernetickou kriminalitu. Dále zjistí,
jak předejít investičním podvodům, na co si dát pozor při nakupování nebo prodávání na internetu,
i jak zabránit následným škodám, pokud se již oběťmi takového podvodu stanou. Závěrem bude
prostor na případné dotazy.

Co ještě připravujeme pro tento rok? První a větší investiční akcí bude oprava obecní komunikace
směrem na „Camberk“. Již delší dobu připravujeme rekonstrukci budovy bývalé školy. Projektové

práce jsou v plném proudu, naším cí−
lem je vytvořit funkční dům, který bude
sloužit v přízemí jako zázemí pro obec−
ní zastupitelstvo a v první patře budou
prostory pro bydlení. 

Děkujeme všem spoluobčanům,
kteří přišli na obecní úřad vyjádřit svůj
názor, přišli nám oznámit, co se jim
líbí, co se jim nelíbí, co a jak bychom
měli změnit, kam jet na výlet, přejeme
všem, kteří tu odvahu neměli, aby ji
v příštím roce v sobě našli a řekli nám,
co máme dělat jinak, lépe.

Současně žádáme všechny spolu−
občany, aby přehodnotili parkování
svých osobních automobilů na veřej−
ných plochách. Znemožňují tak kvalitu

údržby komunikací, stejně jako průjezdnost komunikací, ať už pro spoluobčany, tak především pro
složky Integrovaného záchranného systému.

V případě řešení jakýchkoli nejasností jsme pravidelně, každou středu od 18. hodin na obecním
úřadě. Opět připomínáme, že na internetových stránkách http://www.maslojedy.cz/, úřední desce
obce, pro Vás pravidelně zveřejňujeme všechny důležité informace. Můžete nás také najít na Facebooku 

Všechno nejlepší v novém roce, hodně zdraví, štěstí, lásky a úspěchů, klidu, pohody a jistoty
Vám všem přeje za obecní zastupitelstvo.

Blanka Karešová



Obecní úřad Neděliště, Neděliště, 503 12 Všestary
mobil (starosta): 602 583 250, tel./fax: 493 815 290
e−mail: nedeliste@seznam.cz
web: http://www.nedeliste.cz/
úřední hodiny: Po 17.00 – 19.00

ZPRÁVY Z OBCE 

Výlet zahrádkářů 21. 9. 2024 
Cílem letošního výletu byl den otevřených dveří firmy Moravoseed ve Svijanském újezdě. V sobo−

tu v 7:30 hodin ráno nastoupilo 36 účastníků zájezdu, členové i nečlenové zahrádkářské organizace
včetně 8 zahrádkářů z Lochenic, do přistaveného autobusu. Počasí bylo příznivé a slunečné.

Krátce před půl desátou hodinou se už výletníci soustředili na prohlídku zeleninových záhonů
a fóliovníků. Veškerá zelenina udivovala svou velikostí a barevností, zejména rajčata a papriky.
Návštěvníci mohli využít odborných konzultací s místními odborníky, ochutnávky některých druhů
zeleniny a také si mohli koupit semena vystavovaných druhů. Každý návštěvník obdržel upomín−
kovou tašku plnou dárků. Po prohlídce jsme se přesunuli do nedaleké Hospůdky v Chaloupkách, kde
na nás čekal oběd.  Po obědě nás autobus dopravil na zámek Sychrov, kde jsme absolvovali prohlíd−
ku základního okruhu. Novogotický zámek Sychrov, který sloužil jako rezidence původem fran−
couzského rodu Rohanů, je bohatě zařízen původním nábytkem, obrazy a dalšími doplňky. Většina
místností také vyniká bohatou řezbářskou výzdobou. V rozsáhlém anglickém parku je zámecká
oranžerie sloužící jako kavárna. Po prohlídce výletníci nastoupili na zpáteční cestu a do Nedělišť se
vrátili kolem půl páté. 

36

Zpravodaj Mikroregionu obcí Památkové zóny 1866

NEDĚLIŠTĚ

Výstava ovoce, zeleniny a květin
Tradiční výstava ovoce, zeleniny a květin se uskutečnila ve dnech 26. – 27. října 2024 v zasedací

místnosti obecního úřadu. 20 vystavovatelů se pochlubilo 22 druhy ovoce, velký prostor byl věnován
zelenině, kde se objevily i méně obvyklé druhy. Prostředí výstavy oživilo i několik kytic chryzantém.
Výstavu shlédlo více než 70 návštěvníků včetně dětí z místní mateřské školy.
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Dlabání dýní 
V sobotu 26. 10. 2024 uspořádal český svaz zahrádkářů Neděliště v areálu sportovního klubu

VIII. ročník dlabání dýní pro děti. Organizátoři akce měli pro děti připraveno velké množství dýní,
od dosti velkých až po malé. Všichni zhotovovali dýně dle vlastních předloh. Maminky i tatínkové
malých dětí rádi tvořili za své ratolesti. Po vyřezání různých motivů do stěn dýní a vložení svíčky do
jejich vnitřku, nastalo jejich hromadné rozsvícení. Více jak 20 dětí strávilo se svými rodiči příjemné
tvůrčí odpoledne a k jejich občerstvení byla připravena česnečka, ovocný čaj a svařené víno (víno
pouze dospělí).

Podzimní část fotbalu 2024 
V neděli 3. 11. 2024 fotbalový klub SK ukončil podzimní část 3. třídy – východ 11. kolem.

Obsadil 8. místo s 12−ti body, z toho 4 výhry, žádná remíza, 7 proher a skóre 22:30. Střelci branek
našeho týmu – M. Ponikelský 9, R. Voňka 4, P. Shejbal 2, O. Nosek 2, D. Pekáč 2, M. Stanner 1,
M. Budín 1, L. Stanner 1. 
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Tříkrálová sbírka
V sobotu 4. 1. 2025 se uskutečnila sbírka ve pro−

spěch Oblastní charity Hradec Králové. Dvě trojice
místních dětí v kostýmech tří králů postupně navštívi−
ly jednotlivé domácnosti, zazpívaly koledu a za pří−
spěvek do kasičky předaly dárcům drobné upomín−
kové předměty. Koledníkům a dárcům patří velké
poděkování, protože při sbírce se vybralo celkem
20.585 Kč. 

Andrea Netušilová 

Co proběhlo v obci v uplynulém
období a čeho se Neděliště účastnily 

29. 11. 2024 za zpěvu koled dětí z místní ma−
teřské školy byl na návsi u rybníka
rozsvícen vánoční stromeček

18. 12. 2024 se uskutečnil v kostele Nanebevzetí Panny Marie v Nedělištích vánoční koncert
pěveckého sboru Vokální harmonie z Hradec Králové.

Mikulášská nadílka
V pátek 6. 12. 2024 uspořádal sportovní klub a sbor dobrovolných hasičů Neděliště pro děti

mikulášskou nadílku v klubovně sportovního klubu. Po dobrých zkušenostech z minulých let nás letos
opět navštívilo loutkové divadlo Kozlík se svým programem. Nejprve návštěvníci shlédli pohádku
„O Luciáškovi“ a pak už přišel Mikuláš s čertem a andělem a přinesli spoustu dárků.
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Plánované akce a akce, které se již konaly v první části roku 2025:
10. 1. 2025 v klubovně SK se konala výroční členská schůze SDH Neděliště
18. 1. 2025 uskutečnil se 8. ročník masopustního průvodu
24. 1. 2025 v klubovně SK se konala Valná hromada Sportovního klubu Neděliště
26. 1. 2025 v klubovně SK Neděliště se konala odborná přednáška ZO Českého zahrád−

kářského svazu Neděliště
8. 2. 2025 v hostinci „U Bajerů“ se uskutečnil ples fotbalistů Neděliště
7. 2. 2025 v klubovně SK Neděliště se konala výroční členská schůze ZO Českého zahrád−

kářského svazu Neděliště
9. 3. 2025 v hostinci v Sendražicích se bude konat „Dětský karneval“

15. 3. 2025 v hostinci „U Bajerů“ se uskuteční ples občanů Nedělišť
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Obecní úřad Sendražice, Sendražice 1, 503 03 Smiřice
tel.: 495 426 210, fax: 495 426 184, mobil (starosta): 603 844 069
e−mail: ou@sendrazice.cz
web: http://www.sendrazice.cz/
úřední hodiny: Po 17.30 – 19.00

ZPRÁVY Z OBCE 
Jménem obecního úřadu Sendražice bych Vám rád popřál v novém roce hlavně pevné zdraví,

mnoho štěstí a úspěchů. 
Stanislav Špás, místostarosta obce

Rekonstrukce obecního hostince 
Jak jsme o rekonstrukci hostince in−

formovali v předchozím čísle Zpravodaje,
tak nyní jsou veškeré práce již dokonče−
ny. Proběhla přestavba sociálního zaří−
zení, snížení stropů i na sále, došlo k re−
novaci parket, vymalování a udělaly se
nové rozvody elektřiny a vody, které byly
v havarijním stavu. Sál je plně využíván
pro kulturní akce, cvičení pro děti i kru−
hové tréninky pro ženy.

Odpadové hospodářství 
Vážení spoluobčané,
k dotazům ohledně navýšení poplat−

ku za svoz odpadu sdělujeme následující:
Obec byla nucena zvýšit poplatek, protože ne všichni občané správně třídí odpad. Největší množství
odpadu končí ve směsném komunálním odpadu, přestože obec v průběhu minulého roku několikrát
občany upozornila prostřednictvím obecního rozhlasu, aby odpad řádně třídili. Bohužel tomu tak
stále není. Pokud budou občané nadále odkládat odpad nesprávně do směsného komunálního
odpadu, bude obec nucena v příštím roce poplatek opět navýšit.

Tato situace nejvíce dopadá na ty, kteří odpad správně třídí, protože doplácejí na ty, kteří odpad
odmítají třídit. V roce 2025 je státem stanovena maximální hmotnost komunálního odpadu na jed−
noho občana 160 kg. Za tuto hmotnost platí obec poplatek ve výši 500 Kč/t. Pokud však bude ten−
to limit překročen, zvýší se poplatek na 1 000 Kč/t.

Cena poplatku za odpad zahrnuje vývoz papíru, plastů, skla, kovů, bioodpadu, nebezpečného
odpadu, velkoobjemového odpadu, textilu, komunálního odpadu a likvidaci roští a větví. Poplatky
vybrané od občanů však nepokryjí veškeré náklady, které obec musí uhradit. Tyto náklady obec
dotuje částkou přibližně 400 Kč na jednoho občana.

SENDRAŽICE



Rozhodnutí některých občanů, kteří kvůli zvyšujícím se poplatkům přestanou třídit odpad a vše
budou házet do směsného komunálního odpadu, je nesprávné. Tímto přístupem zvyšují poplatky
i ostatním občanům.

Apelujeme na Vás: Prosíme, třiďte odpad!

Obec realizovala za finanční podpory Královehradeckého kraje Projekt: Podpora
provozu prodejen na venkově.

Údaje o projektu:
Projekt byl zaměřen na příspěvek nákladů elektrické energie, které se řadí mezi největší náklady

obecního obchodu. Jsme jedna z mála obcí, která při dnešních neustále navyšujících se cenách za
energie a služby je schopna provozovat obecní obchod. Obec si toho velice váží a finančně podpoří
obecní obchod, jelikož poskytuje služby nejen pro místní občany, ale i pro občany z přilehlých obcí
(Hořiněves, Radčice nad Trotinou, Rodov, Neděliště a Světí). Obec je součástí Mikroregionu obcí
Památkové zóny 1866 a naší obcí prochází naučná stezka „Bitva u Hradce Králové“, tudíž do obec−
ního obchodu v rámci turismu zavítají i turisté. Cílem projektu bylo podpořit a zachovat obecní ob−
chod v Sendražicích, nájemci umožnit finanční prostředky vynaložit do sortimentu a uspokojit nejen
místní občany, ale i občany z okolních obcí. Obci se podpora podařila ke spokojenosti nejen provo−
zovatele, ale i ke spokojenosti všech návštěvníků obchodu. Celkové náklady byly 120 000 Kč,
dotace z dotačního fondu Královehradeckého kraje 60 000 Kč a dotace z obce 60 000 Kč.

Dotace na zájmovou činnost dětí 

Upozorňujeme rodiče dětí, že mají možnost si zažádat o jednorázovou dotaci na zájmovou čin−
nost dětí a mládeže. Formulář je k dispozici na webových stránkách obce nebo na obecním úřadě.
Dotace je ve výši 1 500 Kč na dítě. Žádat můžete do 30. června 2025.

Stanislav Špás, místostarosta obce

ZPRÁVY Z KNIHOVNY 
Do konce roku 2024 si dospělí čtenáři vypůjčili 150 knížek a děti celkem 125 titulů. V knihovně

od podzimu probíhá i výuka AJ pro předškoláky, vždy ve středu a ve čtvrtek od 17 hodin. I v roce
2025 je knihovna otevřena pro čtenáře každé pondělí od 15 do 18 hodin. Jste srdečně zváni! 

Mgr. Jan Novotný
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OHLÉDNUTÍ DO HISTORIE 
Výňatky z kronik a pamětních knih obce Sendražice

Díl 1 – kronikář Václav Tomek

V tomto čísle Zpravodaje Mikroregionu obcí Památkové zóny
1866 začíná prvním dílem nový seriál příspěvků, který se bude týkat
historie obce Sendražice podle dochovaných záznamů v kronikách
a pamětních knihách. Budou zmíněny významné události, které se
staly v naší obci před sto lety. Náš seriál začneme životopisnými in−
formacemi o našich kronikářích. V tomto díle zavzpomínáme na
pana Václava Tomka.

Nejstarší útržky Pamětní knihy naší obce uložené ve Státním
okresním archívu v Hradci Králové pocházejí z roku 1849. V tom−
to roce založil nově jmenovaný rychtář Mikuláš Moník řadu obec−
ních knih, včetně knihy účetní a knihy pamětní. Po relativně dlouhé
období vedli pamětní knihy rychtáři, resp. starostové, obce Sendra−
žice. Usnesením obecního zastupitelstva ze dne 26. listopadu 1931 byl prvním kronikářem obce
Sendražice jmenován pan Václav Tomek. Své zápisy do Kroniky obce Sendražice vedl jako řídící uči−
tel ve výslužbě do roku 1936.

Václav Tomek byl místním rodákem, narodil se zde v roce 1870. Po absolvování učitelského
ústavu v Hradci Králové se v roce 1890 stal prozatímním učitelem, v roce 1897 definitivním
učitelem a v roce 1918 řídícím učitelem v naší tehdejší škole. V roce 1931 ve věku 60 let odešel do
starobního důchodu. Jako učitel a všestranně aktivní člověk působil v obci jako jednatel místní
Hospodářské čtenářské besedy, byl mnoho roků pokladníkem v různých organizacích a spolcích
(např. v Kampeličce, Rolnickém družstvu, Hospodářském družstvu elektrickém, Vodním družstvu
Trotinka), a řadu let byl také náměstkem starosty a členem zastupitelstva. Dvacet roků pracoval jako
režisér Jednoty divadelních ochotníků, a krátce i jako starosta místního Sokola a Sboru dobrovol−
ných hasičů.

Jeho text v kronice praví: „… sázím strom, obraz to minulého i současného života v obci, snah,
chyb i úspěchů, který ponese ovoce teprve budoucím generacím. Práci tuto chci vykonávati dle
nejlepších svých sil, aby pamětní kniha nejen vnějškem, ale i obsahem stala se chloubou obce v pří−
tomnosti i pro budoucnost“.

Jeho rozsáhlé historické dílo čítající téměř 400 stran přečkalo bez úhony 2. světovou válku.
V roce 1939 byla Kronika tajně odvezena a ukryta v Praze. Pan Václav Tomek zemřel v roce 1961.
Je pochován v rodinné hrobce na sendražickém hřbitově.

Martin Beránek, kronikář obce Sendražice

LITERÁRNÍ SOUTĚŽ
Obecní úřad Sendražice ve spolupráci s knihovníkem a kronikářem obce vyhlašují pro čtenáře

Zpravodaje Mikroregionu obcí Památkové zóny 1866:
2. ročník literární soutěže na téma: POVĚSTI A MÝTY Z MÉ OBCE

SENDRAŽICE 
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Máte rádi pověsti? Znáte tu o Ofce a krásné Elišce?
Napište nám, jaké jiné pověsti ze svého okolí znáte! Do
soutěže posílejte převzaté, přepsané, upravené nebo
zcela nové pověsti tematicky vázané k některé z obcí
sdružených v Mikroregionu obcí Památkové zóny 1866.
Příspěvky v rozsahu 2–3 stran A4 (Word, řádkování 1,5)
zasílejte elektronicky na adresu ou@sendrazice.cz do
31. 12. 2025. K rukopisu, prosíme, připojte své jméno,
příjmení a emailovou adresu. Nejlepší příspěvky budou
zveřejněny na stránkách Zpravodaje a odměněny. Sou−
těž je vhodná jako průprava k jazykovým olympiádám
a k maturitě z českého jazyka.

POSILOVNA 
Rok 2024 v sendražické posilovně

Posilovna v Sendražicích vstoupila do letošní sezóny
propojená s bývalou čekárnou kadeřnictví a po generál−
ní přestavbě, která zahrnovala mj. instalaci koberce, zrcadel a nákup Bluetooth reproduktoru. Roční
poplatky byly v tomto roce stále symbolické v porovnání s posilovnami v okolí, a tak nepřekvapilo,
že nikdo ze stálých návštěvníků cvičit v roce 2024 nepřestal. Naopak, v jeho průběhu jsme přivítali
tři nové členy. Vzhledem k vytížení posilovny však byli přijati s podmínkou, že budou chodit cvičit
v dopoledních hodinách (Saša F., David B. a Míša P.). Celkem nás zde cvičilo dvacet tři.

Počet vstupů se k 31. 12. vyšplhal na 1084, a výrazně tak překonal rekord z roku 2023
(901 tréninků). Sedmnáct z nás navštěvuje posilovnu minimálně jednou za měsíc. Devět sportovců
chodí pravidelně cvičit alespoň jednou týdně. Celoroční vytíženost posilovny opět vybízí k úvahám,
zda by v následujících letech nebylo možno posilovnu dále rozšířit nebo přesunout do větších pros−
tor. V obci výrazně přibývá mládeže ve věku 12–15 let, kteří zatím cvičí pod dohledem svých rodičů.

I rok 2024 byl v posilovně spojen
se sportovní výzvou. Letos jsme soutěžili
o zelená trička s logem posilovny. Získal
jej každý, kdo provedl 15 shybů se
širokým úchopem (80 cm) na hrazdě
a následně 100 kliků během 10 minut.
Právo nosit zelené tričko mají Vlaďka K.,
Ondřej D. a Martin B. Jen pro úplnost
připomenu, že v roce 2022 byla výzvou
docházka s počtem cvičení vyšším než
sto (fialové tričko), v roce 2023 pak
výzva zahrnovala provedení 1000 dřepů
v průběhu 8 hodin (černé tričko).

Jste zvědaví, jakou výzvu budou plnit
naši borci v roce 2025? Tentokrát se
bude jednat o provedení 1000 snožných

SENDRAŽICE
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přeskoků přes švihadlo. Držte nám palce, ať tuto výzvu zvládneme! A pokud během roku potkáte
v obci vysportovanou osobu v modrém tričku s logem posilovny, bude patřit mezi ty, kteří se do
soutěže přihlásili a obstáli.

Martin Beránek, jmenovaný koordinátor činnosti posilovny v Sendražicích

TJ SOKOL SENDRAŽICE
Naši fotbalisté vystupují v letošní sezóně pod hlavičkou FC Olympia B/ Sendražice.
Po podzimní části AM Gnol III.třídy jsme v tabulce na prvním místě, což je výsledek nad naše

očekávání.
Nejlepším střelcem našeho týmu je Zdeněk Jedlička st., který vstřelil 12 branek.

1. Olympia HKB/Sendražice 11 10 0 1 52:15 30

2. Malšova Lhota B 11 9 0 2 49:28 27

3. Probluz 11 7 1 3 54:27 22

4. Předměřice B 11 7 1 3 39:22 22

5. Libčany B 11 6 3 2 44:25 21

6. Stěžery B 11 7 0 4 35:39 21

7. Hořiněves 11 4 1 6 29:32 13

8. Neděliště 11 4 0 7 22:30 12

9. Dohalice B/Cerekvice 11 3 1 7 19:45 10

10. Černilov B 11 2 1 8 21:33 7

11. Lokomotiva Hradec B 11 2 0 9 23:54 6

12. Jeníkovice 11 1 0 10 23:60 3

SENDRAŽICE 
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Poslední den loňského roku se konal již tra−
diční Silvestrovský fotbálek. Kolik skončil je asi
jedno, nikomu se nic nestalo a pak se veškeré
nejen fotbalové dění probralo ve zdejší hospůd−
ce u výborné horké polévky.

TJ Sokol Sendražice přeje všem dobrým li−
dem hodně štěstí, zdraví a lásky v roce 2025.

O vánočních svátcích se konal v naší hospo−
dě tradiční Vánoční turnaj ve stolním tenise.

Turnaje se zúčastnilo 6 dětí a turnaj vyhrál,
stejně jako loni, Honzík Kopecký z Trotiny.

Dospělých hrálo 10. Turnaj vyhrál Luboš
Petráček.

KULTURNÍ DĚNÍ V OBCI
Milí spoluobčané,
nejdřív bych vám ráda poděkovala za čas, který jste mi v uplynulém roce věnovali a doufám, že

se budeme vídat i v roce letošním. Velké DÍKY patří i mé rodině. Bez jejich podpory a tolerance
bych tuto činnost dělat nemohla.

Náhradní termín pro putovní kino, 20. září, film Sladký život. O týden dřív nám nepřálo počasí
a pršelo.

28. září rybářské dopoledne – již druhým
rokem se sešli malí i větší rybáři, nejen z naší
obce, a jejich kamarádi u rybníka na malém
hřišti. Dopoledne se vydařilo. Nechybělo tema−
tické občerstvení na dobití energie – linecké
rybičky slepované marmeládou a větší rybky
z piškotového těsta s tvarohem a šlehačkou.
Nejlepší rybářkou byla Adélka Dančuková.

20. září se konalo dlabání dýní, z důvodu
rekonstrukce sálu našeho hostince, v nové hasičárně. Účast byla opět velká. Dýně se všem moc poved−
ly. Nechyběly ani sádrové odlitky k domalování akrylovými barvami. To bavilo hlavně menší dítka.

Nemohly chybět tematické a strašidelné muffiny
nejen z dýní a dýňová pomazánka na topinkách.
Děkuji všem, co se na občerstvení podíleli.

Dušičková sobota 2. 11. patřila lampiono−
vému průvodu a stezce duchů kolem poldru.
Navštívilo nás 8 duchů, kteří se postarali o pra−
vou dušičkovou noc, kterou navíc podtrhlo hejno
prolétajících ptáků a na obloze zazářil i vesmírný
vláček. Děkuju moc všem zúčastněným za po−
moc.
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24. 11. se Michal Středa se Zdendou Kulhánkem vrhli na sundání všech řetězů, vyřezávání větví
a pověšení nových řetězů na vánočním smrku. Pomoci přišel i Standa Špás. O týden později jsme
se díky nim mohli pokochat krásně rozsvíceným stromem.

Tato akce opět předčila má očekávání. Denisa Kulhánková s Petrou Špásovou smažily bram−
boráky. V nové hasičárně bylo napečené domácí cukroví, vánočka a vepřové bůčky. K zahřátí
dospělých svařák, pro děti vánoční pečený čaj. Děti nazkoušely vánoční koledy a básničky
a v kostýmech sněhuláků nám je za doprovodu kytary a Honzy Ungera zazpívaly. Pro děti byla
připravena tvořivá dílnička, ledové koule s překvapením, lití olova a karásek v plechové vaně,
kterého chytil náš Máťa. Letošní novinkou byl i bet−
lém ze sena.

5. prosince navštívil naši vesnici Mikuláš s čer−
ty. Zalíbilo se jim u nás natolik, že si pod naší
hospodou udělali vstup do pekla a část pekla si do
sklepa i přestěhovali. Přišel nás navštívit i sám vládce
pekla Lucifer. Děti chodily do pekla jednotlivě, se
sourozencem, za doprovodu rodičů, anděla. Nikdo
v pekle nakonec nezůstal a všechny děti dostaly od
Mikuláše a čertů ovocný balíček.

Závěr roku patřil druhým rokem našim seniorům.
Odpoledne nám zpestřily Sestry Chalupovy svým
vystoupením, harmonikář p. Dušánek a kronikář
Martin Beránek nám řekl pár slov ke kronice
a nechal nám pamětní knihu obce k nahlédnutí.
Moc děkuju všem dětem, které se zapojily do tvoření
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přáníček pro naše seniory. Dík patří i Lucce Buckové. Oslovila děti ze školní družiny ZŠ Předměřice
a i jejich přáníčka jistě potěšila.

Na závěr bych vás ráda poprosila. Pokud máte nápad na akci vhodnou pro naši obec, klidně mi
napište, stavte se, volejte. Budu ráda za náměty.

Ungerová Žaneta, kulturní komise

SDH SENDRAŽICE
Podzimní a zimní přípravu opět realizujeme na sále místního hostince, kde se scházíme s dětmi,

aby byly mezi sebou nadále v kontaktu.

V druhé polovině září jsme zavítali na závody do Všestar, kde bylo stoleté výročí založení SDH.
Složili jsme 2 týmy mužů, kteří si odvezli první a páté místo; jeden tým žen, který se umístil na
stříbrné pozici; jeden tým MH mladších, který získal bronz a jeden tým přípravky, který zvítězil.

Koncem října jsme pokračovali v další fázi čištění potoka od obecního úřadu po fotbalové hřiště.

Dne 23. listopadu jsme uspořádali maškarní zábavu, která pro nás byla 3. ročníkem a jsme rádi,
že se ujala. Je fajn se sejít, vystoupit ze své komfortní zóny a udělat si ze sebe sama legraci. Masek
byla široká škála od pohádkových postav, přes skutečné
podobizny osobností historie až po retro módu.

V průběhu listopadu byla jednotka dovybavena kalovými
čerpadly pro případ odčerpávání znečištěné vody a odčer−
pávání vody ze sklepů. Doufejme, že nebude toto náčiní moc
často potřeba.

Leden byl ve znamení výročních valných hromad
– 10. ledna v Nedělištích, 11. 1. u nás a 31. 1. v Předmě−
řicích. Okrsková výroční valná hromada se konala 7. 2.
v Sendražích.

Stanislav Špás, starosta SDH Sendražice

SENDRAŽICE 



Obecní úřad Střezetice, Střezetice, 503 12 Všestary
mobil (starosta): 725 489 909
e−mail: obec@strezetice.cz
web: http://www.strezetice.cz/
úřední hodiny: Po 19.00 – 21.00

VÁŽENÍ SPOLUOBČANÉ, 

vstoupili jsme do nového roku. Pomalu, ale jistě začínáme vyhlížet jaro – období obnovy
a nových začátků. Příroda se probouzí k životu a my se těšíme na teplejší dny a svěží vůni jarních
květů. Nový rok nám nabízí příležitost ke zhodnocení uplynulého období a k zamyšlení nad tím, co
bychom chtěli v nadcházejícím roce změnit či zlepšit. Je to čas, kdy si stanovujeme nové cíle a plánu−
jeme, jak je dosáhnout. Tak se společně pojďme podívat, co se událo na konci roku a co nás čeká
v roce novém. 

OHLÉDNUTÍ ŘÍJEN 2024 – LEDEN 2025 
V sobotu 19. října jsme měli Dýňový den, kdy jsme společně s dětmi a rodiči tvořili. Atmosféra

byla naplněna radostí, smíchem a kreativitou. Dekorace nám pomohly vytvořit ten správný strašidel−
ný nádech a děti se s nadšením pustily do vyřezávání a zdobení dýní. Rodiče s dětmi spolupraco−
vali, sdíleli nápady a vytvářeli originální dýňová díla, která byla jak strašidelná, tak i vtipná. Některé
dýně měly zlověstné úsměvy, jiné zase roztomilé tvářičky. Bylo úžasné sledovat, jak se z obyčejných
dýní stávají malé umělecké kousky. 
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Naše kulturní výlety nikdy nezklamou, a ten letošní uspořádal Klub žen dne 26. října. Společný
zájezd do Prahy na muzikál The Bodyguard byl úspěšný. 40 lístků se vyprodalo velmi rychle a au−
tobus se tak zcela zaplnil účastníky, kteří se těšili na nezapomenutelný zážitek. Cesta do hlavního
města proběhla v přátelském a veselém duchu. Měli jsme i čas prohlédnout si krásy podzimní Prahy
a nasát atmosféru historických ulic a památek. Vrcholem večera byl samotný muzikál, který byl plný
skvělých hereckých výkonů a chytlavých písní. Věřím, že se tento výlet vydařil a byl to neza−
pomenutelný zážitek. 

Od 16. do 24. listopadu pozvala MAS Hradecký venkov, v rámci projektu Komunitní práce,
občany na krátkou podzimní procházku s názvem „Podzimní stezka aneb jak se zvířátka chystají na
zimu“. Na trase směrem k lesu bylo pro děti připraveno 10 stanovišť s jednotlivými úkoly, na konci
pak čekala děti malá odměna. První víkend přálo i počasí, tak byla stezka dětmi s rodiči hojně
navštívena.  

Dne 30. listopadu byl u našeho obchodu postaven krásný betlém, který začal připomínat tu
pravou vánoční atmosféru. V podvečer jsme společně oslavili rozsvícení vánočního stromu. Již
tradičně tento den vychází na sobotu před první adventní nedělí. Program začal v sále hostince pí−
sněmi ženského komorního sboru CANTUS FEMINAE, jejichž hlasové dovednosti nás naladily na
vánoční notu. V průběhu večera bylo přichystáno občerstvení. Občané dostali malé dárečky
v podobě drobného cukroví, které upekly ženy z Klubu žen, rozléval se svařák, teplá hruška a čaj,
které nás zahřály v chladném večeru. Nechyběly ani grilované klobásy, které dodaly akci tu správ−
nou vůni a chuť. Děti si mezitím užívaly své dílničky, kde tvořily krásné vánoční ozdobičky. Tento

večer byl naplněn kouzelnou atmosférou a ra−
dostí, kterou si přišly užít všechny věkové kate−
gorie. 

Hned další den jsme v akcích pokračovali a
v neděli v místním hostinci uspořádali mikuláš−
skou besídku, která přilákala více než 50 dětí.
Program začal loutkovým divadlem Kozlík, které
uvedlo pohádku o Šípkové Růžence. Děti byly
nadšené a s napětím sledovaly každý pohyb
loutek. Po divadle přišel na řadu hlavní program
– návštěva Mikuláše, čertů a anděla. Děti byly ze
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začátku vystrašené, ale postupně nervozita opa−
dala a přednesly i nějakou tu básničku. Od Klubu
žen každý malý účastník do 12 let obdržel
balíček plný dobrot.

Dne 29. prosince jsme se sešli na bruslení, které se konalo na zimním stadionu v Novém
Bydžově. Akce přilákala největší počet bruslařů, který jsme kdy zaznamenali. Sto bruslařů si užilo dvě
hodiny zábavy a pohybu na ledě. Atmosféra byla moc fajn – děti i dospělí se proháněli po ledě, ně−
kteří ladně, jiní se pokoušeli najít rovnováhu, ale všichni měli na tvářích úsměvy a radost ze společně
stráveného času. Ledové bruslení se stalo nejen skvělým způsobem, jak si užít zimní radovánky, ale
také příležitostí k setkání s přáteli a sousedy před koncem roku. I v letošním roce se opět v Novém
Bydžově potkáme. 
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Dne 4. a 5. ledna se v naší obci konala tradiční Tříkrálová sbírka. Hlavní výtěžek sbírky je stále
určen na pomoc pro výstavbu hospice ve Stěžerách. Koledníci, převlečení za Tři krále, navštěvovali
domácnosti a zpívali koledy. Občané byli velmi štědří a ochotní přispět na dobrou věc, a tak se i letos
podařilo vybrat nádhernou částku 21.276 Kč. 

Děkujeme všem, kteří se do Tříkrálové sbírky zapojují a přispěli tak na dobrou věc. 
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DĚNÍ V OBCI 
V letošním roce máme několik plánů, které bychom chtěli realizovat. Jeden z nich je výstavba

části chodníku před č.p. 44 a 73. Zde se čeká na příznivé počasí a vybraná společnost začne s re−
alizací. Prosíme občany, aby v době stavby dbali zvýšené opatrnosti. Dále je našim přáním s vý−
stavbou pokračovat i podél vzrostlých třešní směrem na Dlouhé Dvory. Pozemek však není obecní
a již spousty let probíhají jednání o možném odkupu či výměně pozemků. Snažíme se v této oblasti
dělat maximum a hledat společná řešení. Úsek je zde velmi nebezpečný, tedy věříme, že se nám
následné kroky podaří a budeme moci s výstavbou pokračovat.  

Se Správou železnic řešíme možnost dokončení našeho chodníku v Dlouhých Dvorech od č.p.
29 směrem k přejezdu. Jedná se o cca 30 m dlouhý úsek, který by mohl významně přispět
k bezpečnosti před vlakovou zastávkou. V roce 2026 je zde plánována výstavba železničního
zabezpečení (závory) a rádi bychom se s naší stavbou v časovém horizontu potkali. V tuto chvíli
čekáme na stanovisko Správy železnic, zda nám náš záměr umožní a budeme se tak moci napojit na
jejich pozemek.

Od 1. 4. 2025 budou opět v obou částech naší obce přistaveny kontejnery na bioodpad. Tady
mi dovolte malé ohlédnutí. Na začátku listopadu jsme zaznamenali značný problém s přeplněním
kontejnerů na bioodpad ve Střezeticích. Prosíme, aby se podobná situace již neopakovala.
Způsobuje nevyvezení kontejneru a další náklady spojené s náhradním řešením. 

Kontejnery na bioodpad se vyvážejí v obci Střezetice minimálně jednou týdně a v případě
naplnění dle potřeby. Pokud je v danou chvíli kontejner plný, prosím nevrstvěte a vyčkejte na jeho
vyvezení. 
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Rádi bychom vás proto požádali, abyste dodržovali následující pravidla:

1. Nepřeplňujte kontejnery: Bioodpad vkládejte do kontejnerů postupně a nikdy je nepře−
plňujte. Pokud je kontejner plný, prosíme, počkejte na jeho vyprázdnění, než do něj vložíte
další odpad. Kontejner je správně naplněn po vrchní okraj, ne více.

2. Správné třídění: Ujistěte se, že do kontejneru vkládáte pouze materiály, které jsou určeny
pro bioodpad. Nevhodné materiály (kořeny, thuje, pařezy,…) mohou způsobit problémy při
kompostování, ztížit zpracování odpadu a způsobují problémy s odvozem kontejneru.

3. Kompostování: Pokud máte možnost, zvažte domácí kompostování. Je to ekologický způ−
sob, jak se zbavit organického odpadu a zároveň získat kvalitní kompost pro zahradu.

V této oblasti jsme přistoupili k novince. Od letošního roku nebudeme do kontejnerů bioodpadu
umísťovat čerstvě posekanou trávu z obecních ploch. Objem kontejneru by se tak měl pro občany
z části zvětšit. 

Prosíme občany, aby neparkovali svá vozidla na chodnících a na místních komunikacích.
Parkování na těchto místech ztěžuje pohyb chodcům, zejména rodičům s kočárky, vozíčkářům,
starším osobám a dále také pracovníkům obce, kteří provádějí údržbu. Parkování na místních ko−
munikacích pak způsobuje zničené krajnice cest při častém vyhýbání těžší techniky. Vaše ohledu−
plnost a spolupráce přispívají k bezpečnosti a pohodě všech obyvatel naší obce.

V závěru bych chtěla moc poděkovat všem, kdo pomáhají s přípravami akcí v naší
obci a i Vám, kteří se našich akcí účastníte. Krásný rok 2025.

PLÁNOVANÉ AKCE
22. 3. Sousedské posezení 

KNIHOVNA
Střezetice – každý pátek 18:00 – 20:00 hod. 
Dlouhé Dvory – každé pondělí 18:00 – 19:00 hod.   

ÚŘEDNÍ HODINY
Úřední hodiny Obecního úřadu Střezetice: pondělí 19:00 – 21:00 hod. 
Vaše náměty a dotazy je možné také zasílat přes email obec@strezetice.cz, případně jsme na

telefonu v průběhu celého týdne 725489909 
Také můžete využít možnost datové schránky: 74po5v.

Bc. Renáta Dreslerová

STŘEZETICE 
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Z KRONIK OBCE STŘEZETICE
Nahlédnutí do historie obce Dlouhé Dvory 

Na území Dlouhých Dvorů žili lidé již v mladší době kamenné před 5000 – 7000 lety,
což dokládají i záznamy v depozitáři Muzea východních Čech v Hradci Králové. Vznik Dlouhých
Dvorů a jejich název nelze s jistotou určit. Vznikl pravděpodobně podle dvora, ke kterému patřily.
V roce 1436 se obci říkalo Dlúhodvory i Dlouhý Dvůr. Z první katastrální mapy z roku 1840 se
dočítáme o názvu Langenhof−Dlouhodvor in Böhmen. Koncem 19. století se název obměnil na
Dlouhodvory a v době samostatnosti obce (1923 – 1975) dostala vesnice úřední název Dlouhé
Dvory a konečně od roku 1976 po spojení národních výborů dostala oficiální název Obec Střezetice,
část obce Dlouhé Dvory. Ve 14. století byl na území obce poplužní dvůr a 2 poddanská stavení, které
náležely klášteru Dominikánek u sv. Jiří v Hradci Králové. V roce 1620 zkonfiskoval Dlouhé Dvory
za 5000 kop grošů Albrecht z Valdštejna. Od roku 1849 do 1868 byly Dlouhé Dvory samostat−
nou katastrální obcí. V roce 1862 koupil Dlouhé Dvory spolu s Nedělištěmi za 380.100 zlatých
Jaroslav Hrabě ze Šternberka. Od roku 1868 se stala obec osadou Chlumu. V roce 1908 byly
Dlouhé Dvory a statek v Nedělištích připojeny k panství Smiřickému, určeny pro císařský rodin−
ný fond. Po roce 1923 získala obec samostatnost a od roku 1975 se stala součástí Střezetic.

čerpáno z Kronik obce Střezetice – Černohousová Hana



Obecní úřad Světí, Světí, 503 12 Všestary
mobil (starosta): 606 649 132
e−mail: obec@sveti.cz
web: http://www.sveti.cz/
úřední hodiny: Po 18.00 – 20.00

RE−USE CENTRUM 
Re−use centrum v areálu hřiště je v provozu každou sudou středu v čase 17−18 hodin, případně

po telefonické domluvě. V re−use centru je možné bezplatně uložit věci, které jsou vhodné k dalšímu
užívání. Stejně tak je možné si tyto věci v re−use centru zdarma odebrat. Prosím neukládejte věci
vykazující známky značného opotřebení. 

Co je možné v RE−USE centru uložit:   
l kuchyňské vybavení (kuchyňské a stolní nádobí, příbory, pekáče atp.)

l další vybavení domácností (koše, sušáky, ramínka, věšáky, stojany atp.)

l dekorace (obrazy, rámy, svícny, umělecké předměty, vázy atp.)

l vybavení pro děti a mládež (dětské kočárky, deskové společenské hry, hračky atp.)

l sportovní potřeby (odrážedla, jízdní kola, lyže, lyžáky atp.)

l knihy, časopisy, hudební nosiče, filmové nosiče, počítačové hry

l vybavení pro dílnu a zahradu (domácí nářadí, štafle, hřebíky, vruty atp.)

l sezónní předměty (umělé Vánoční stromky, Vánoční ozdoby, sezónní dekorace atp.)

l drobnější nábytek (vyjma čalouněného – je možné uložit po konzultaci s obsluhou)

l bytový textil (po konzultaci s obsluhou)

Co není možné v RE−USE centru uložit:  
l oděvy a obuv – k tomu je určen kontejner na textil ve sběrném místě „Na Panně“

l nebezpečné předměty a látky – k tomu je určen mobilní svoz nebezpečného odpadu

l matrace, čalouněný nábytek apod, které jsou viditelně znečištěné

l věci s poškozením, které omezují jejich použití

Odpady  
Na známku z roku 2024 bude prováděn svoz do konce března. Změnil se svozový den plastů,

kdy došlo ke sjednocení svozového dne se směsným odpadem. Svozovým dnem je tedy sudé úterý.
Dle platné legislativy je nově třeba separovat i textilní odpad. Kontejner Na Panně od Diakonie
Broumov neslouží pouze k charitativními sběru textilu, ale nově i na textilní odpad, takže je možné
i dále nepoužitelný textil ukládat do něj.
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DĚNÍ V OBCI
Obec nechala vyrobit nový dřevěný betlém

z lipového dřeva ze stromů, které musely být na
území obce pokáceny z důvodu jejich špatného
stavu. Autorem 5 figur je řezbářka Magdaléna
Malá ze Dvora Králové nad Labem. Betlém byl
umístěn v adventním a vánočním období u ko−
stela sv. Ondřeje, nasvícen a zabezpečen proti
krádeži. Opět bude tento prostor zdobit od první−
ho adventního víkendu roku 2025. 

INVESTIČNÍ AKCE
Jak jsme již několikrát avizovali, tak v roce 2025 budou probíhat 2 velké investiční akce v obci.

V červnu bude zahájena kompletní rekonstrukce budovy prodejny, která bude na několik
měsíců uzavřena a v další etapě bude probíhat přístavba a nástavba budovy. Po dobu uzavření bu−
dovy prodejny bude prodej provizorně probíhat v prostorách hostince. Další velkou akcí bude
rekonstrukce silnice III. třídy od obchodu ve směru na Všestary, včetně doplnění chodníků, vjezdů
a uložení vedení optického internetu. Ta by měla být zahájena pravděpodobně v červnu nebo čer−
venci – konkrétní termín vzejde po ukončení veřejné zakázky na dodavatele. Tato investice bude
z větší části financována Královéhradeckým krajem. Na část nákladů, které bude hradit obec jsme
získali dotaci z Královéhradeckého kraje.

SPOLEČENSKÉ DĚNÍ
První společnou akcí konanou přímo ve vsi

byla po zářijovém Svatováclavském posvícení
vánoční dílna. Hlavním prvkem tvorby malých
i velkých byl adventní věnec či věnec na dveře.
Nouze nebyla o klasické designy, vidět jsme ale
mohli i umělečtěji ztvárněné poklady, ať už se
jednalo o barevné provedení či abstraktní do−
plňky. V žádné z našich domácností se tak letos
neobjevily dva stejné kusy výzdoby, a to nás těší.
V rozvoji uměleckých dovedností budeme
pokračovat zase na jaře při oblíbené jarní dílně.
Kreativitě zdar!

Se setměním jsme se v sobotu před první adventní nedělí sešli u rozsvěcení vánočního stro−
mu, a především pak u kostela sv. Ondřeje, kde byly připraveny adventní minitrhy, teplé nápoje
i občerstvení a samozřejmě také cukroví od našich šikovných obyvatelek. K dobré náladě jsme si za−
zpívali vánoční koledy s našimi dětmi a letos byl program doplněni i vánočně laděnou produkci
zahranou na dudy. Obzvláště menší děti poté uvítaly živý zvířecí betlém. Ti větší z nás obdivovali
nové postavy v betlému, které byly vyřezány z pokácených lip, jež se nacházely právě u kostela
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a u hostince. Děkujeme Vám všem,
kteří jste nám pomohli vytvořit vá−
noční atmosféru, přinesli něco na zub
nebo vlastnoručně vyrobili krásné věci
do adventního stánku.

Přesně 5. prosince jsme na hrani−
ci naší obce opět vyzvedli vzácnou
návštěvu – Mikuláše s čerty a an−
dělem a doprovodili je ke všem rod−
inám. Mikuláš se poctivě vyptával
všech dětí, zda se napravily tak, jak
v minulém roce slíbily, a protože
se většina z nich opravdu polepšila,
tak i tentokrát od nás čert odcházel
s prázdným pytlem. 

Závěrečnou akcí, kterou jsme se pomyslně
rozloučili s rokem 2024 bylo předvánoční set−
kání seniorů v místním hostinci Na Zavadilce.
Kromě živé hudby jsme si užili taneční vystou−
pení Country bab z Chlumce nad Cidlinou 58
a také stepařek ze ZUŠ Střezina v Hradci
Králové. Zajímavostí byla ornitologická přednáš−
ka od pana Továrka ze Světí. Po tomto nabitém
programu nastala volná zábava, která se jako
každý rok, vyplnila tancem za doprovodu

Hradeckého Šramlu a čilou komunikací napříč
stoly.

Pokud na sklonku roku 2024 přišel Mikuláš
se svými pomocníky, pak na začátku roku 2025
museli přijít Tři králové. Pro velký zájem Světí
letos obcházely celkem tři tříkrálové skupiny.
Děti s dospělými průvodci vybrali v rámci této
sbírky opět rekordní sumu – 16 352 Kč.
Výtěžek bude věnován zejména na výstavbu
potřebného hospicu ve Stěžerách. Kašpar,
Melichar, Baltazar i obec Světí děkuje všem, kdo
se do sbírky zapojili.  
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SDH Světí
Členové SDH zahájili rok 2025 již 3. 1.

2025 výroční schůzí za hojné účasti členů
i hostů. Schválili roční plán činnosti, který
zahrnuje organizaci a spoluorganizaci akcí, rep−
rezentaci na soutěžích i údržbu stávající a nově
pořízené techniky. Hned další sobotu 11. 1.
2025 se vrhli na plánovanou brigádu – likvidaci
spadlých stromů Na Panně. Zapojilo se 20 lidí,
nechybělo ani vydatné občerstvení a byly z toho
tři valníky dřeva, které se využije v krbových
kamnech v hostinci a na akcích Na Zámečku.
Děkujeme všem, kteří se na brigádě podíleli!

DĚTSKÁ SKUPINA SVĚŤÁČEK

Září, říjen, listopad, 
lísteček nám na dlaň spad. 
Prosinec a leden, 
pokryje zem ledem. 
Ve skupince je vždy prima, 
ať je podzim, nebo zima.

V září jsme přivítali nové děti, pro které byl nástup do dětské skupiny jistě vzrušujícím obdobím,
plným nových začátků a očekávání. První dny jsou vždy věnovány hlavně adaptaci, kdy si děti zvyka−

jí na nové prostředí, seznamují se s tetami a dalšími kamarády.
Adaptace se zpravidla neobešla bez drobných slz a obav, ale
díky vstřícným a trpělivým tetám si děti rychle zvykaly na nové
rituály a hry. Tety během podzimních dní pro děti připravo−
valy různé aktivity a činnosti, které podporují vzájemné
poznávání a vytváření přátelských vazeb. Díky podzimnímu
tvoření se děti učily vnímat krásy měnící se přírody, sez−
namovaly se s různými materiály, přírodninami a jejich
využitím. Jednou týdně děti navštěvují tělocvičnu, ve které
si mohou vyzkoušet různé pohybové aktivity a hry rozvíje−
jící jejich motorické dovednosti. Tety mají pro děti vždy
připravený pestrý program a děti se během pohybových čin−
ností učí rozvíjet hudební dovednosti, spolupracovat a komu−
nikovat mezi sebou. Velmi tímto děkujeme ZŠ Všestary za
spolupráci a možnost tělocvičnu využívat. 

Součástí našeho každodenního režimu jsou dopolední
procházky a pravidelný pohyb na čerstvém vzduchu. Je pro
nás velmi důležité znát a uvědomovat si pravidla bezpečnosti
silničního provozu, proto jsme se s dětmi během podzimu
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vydali na dobrodružnou cestu do světa dopravy. Začali jsme s  poznáváním a pojmenováním různých
dopravních prostředků – od aut a autobusů, přes vlaky a letadla až po lodě a kola. Děti si s  nadšením
prohlížely obrázky a skutečné modely. Společně jsme navštívili vlakové nádraží, autobusovou za−
stávku a prodejnu modelových železnic. Při procházkách jsme pozorovali dopravní prostředky, učili
se správně rozhlížet při přecházení silnice. Během ranních her a činností jsme si s  dopravními
prostředky hráli, vyráběli si je z  různých materiálů, učili se jaké mají využití a to zda jezdí, plují, nebo
lítají. Během pohybových chvilek jsme si zahráli spoustu her motivovaných právě dopravou a naučili
se i několik říkanek a písniček. 

Listopad a prosinec byly ve znamení příchodu zimy a blížících se Vánoc. Děti s nadšením sle−
dovaly, jak se krajina pomalu halí do bílé peřiny. A tak jsme se s  příchodem zimy pustili do tvoření
zimních a vánočních dekorací, přáníček pro maminky a tatínky, pečení perníčků, výroby vánočních
ozdob, tvoření andělíčků a Mikulášů. Učili jsme se básničky o zimě a Vánocích. Malování, lepení
a otiskování v dětech probouzely kreativitu a fantazii. Předvánoční čas byl plný vzrušení a očekávání.
Návštěva Mikuláše byla jistě pro všechny děti nezapomenutelným zážitkem, přesto že jediní čertíci byly
samy přestrojené děti. Sešli se ten den ve skupince nejenom čertíci, ale i několik Andílků. Vrcholem
předvánočního období byla naše tradiční vánoční besídka, během které se děti seznamovaly s  tradice−
mi a zvyklostmi Vánoc. Rozkrojily si jablíčko, poslechly vánoční koledy a pouštěly lodičky po vodě.
Atmosféra byla plná radosti, a když děti uslyšely zvoneček a pod stromečkem objevily nadílku, jejich
úsměvy a jásot byly tou nejkrásnější odměnou. Úspěšně jsme tak spolu zakončili rok 2024. 

Nový rok přináší nejen novou energii, ale také spoustu nových aktivit a událostí. Děti se
s  nadšením zapojují do zimních her a radovánek a my pro ně plánujeme další pestrý program, aby−
chom jim pobyt ve skupině co nejlépe zpříjemnili.

Zároveň nás čekají dny otevřených dveří, během kterých se mohou zájemci seznámit s pro−
středím naší dětské skupiny, s jejím provozem, programem a péčí, kterou dětem poskytujeme.
Vřele Vás tímto zveme a těšíme se na všechny nové zájemce. Zápis nových dětí do školního roku
2025/2026 bude probíhat začátkem dubna online formou. Bližší informace a přihlášky naleznete
na našich FB stránkách. 

Už teď se těšíme na setkání s novými dětmi a jejich rodinami. 
Za DS Svěťáček Pavla Vejrová
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Obec Vrchovnice, Vrchovnice 18, 503 03
IČO 00578827
mobil (starosta): 607 058 510
e−mail: podatelna@vrchovnice.cz
Úřední hodiny: Út 19:00 – 20:00 hod.
Datová schránka: vwjb8mf
Bankovní spojení: 212909865/0300

MILÍ SPOLUOBČANÉ,
Na úvod bych Vám rád popřál v novém roce hodně ště−
stí, zdraví a osobních úspěchů. 

Adventní období u nás v obci jsme zahájili rozsvěcením
adventního stromu. V neděli 1. prosince jsme se jako již
tradičně sešli na návsi, připili horkou medovinou a za
zvuku koled jsme společně rozsvítili vánoční strom. Ten
letošní pro obec darovali manželé Tomeňukovi, kterým
tímto velice děkujeme.

Ve čtvrtek 5. prosince navštívil děti v naší obci
Mikuláš se svou družinou. Všechny navštívené
děti byly hodné, a tak čert odešel s prázdnou.

Poslední den roku pak proběhlo v naší hospodě
posezení s živou hudbou. Silvestrovská oslava se
vydařila a nový rok jsme přivítali tak jak se patří.

VRCHOVNICE INFORMUJE  
Odpadové hospodářství 

Připomínáme občanům, že je třeba do kon−
ce měsíce února zakoupit svozovou známku na
popelnice. Ceny jednotlivých známek byli obča−
nům doručeny do poštovních schránek.

Od letošního roku je mezi separované odpa−
dy vybírané obcí zařazen textilní materiál. Pro−
zatím nebude v  obci přistaven volně dostupný
kontejner, textilní odpad budeme vybírat ve sta−
novené době čtyřikrát ročně. O dnech a místu
předání odpadu budete včas informováni. 

U obecního úřadu je nově umístěna nádoba na odkládání použitých kuchyňských olejů a tuků.
Olej přelitý do uzavíratelné nádoby (nejlépe pet lahve) můžete na místě odevzdat kdykoliv. 

Systém sběru tříděných odpadů chceme i v tomto roce nadále rozšiřovat a docílit tak maximál−
ně možného snížení množství směsného odpadu ukládaného na skládky.
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Vodovody a kanalizace 
Pro letošní rok jsme byli nuceni výrazně navýšit poplatek za stočné který vybírá obec. Důvodem

je zákonná povinnost vytvářet rezervní fond na opravy a údržbu ČOV a kanalizační sítě. Protože byl
provoz ČOV až do letošního roku dotován z rozpočtu obce, museli jsme poplatek navýšit tak, aby
se z vybrané částky pokryly náklady na běžný provoz a zbylo i na požadovaný rezervní fond.

Vzhledem k navýšení poplatku byla jeho splatnost umožněna rozdělit do kvartálních plateb.

Mobilní rozhlas
Naše obec má zřízen mobilní rozhlas Munipolis, registrovaným občanům tak můžeme zasílat

informace o aktuálním dění v obci, výstrahy a upozornění prostřednictvím sms, emailu či notifikace
v mobilní aplikaci. Registrovat se do systému je možné na obecním úřadě v úředních hodinách. 

Obecní úřad
Úřední hodiny zůstávají v úterý od 19,00 do 20,00 hodin. 

Nově obecní úřad při prokazování totožnosti akceptuje elektronické doklady prostřednictvím
aplikace eDoklady.

Zdeněk Vojtěch, starosta obce 

Setkání prof. MUDr. Jakuba Suchánka, Ph.D., s prezidentem Petrem Pavlem
V pondělí 10. prosince 2024 se uskutečnila slavnostní událost v historické aule Karolina

Univerzity Karlovy, kde prezident České republiky Petr Pavel předával jmenovací dekrety novým
profesorům a profesorkám. Tohoto výjimečného okamžiku se zúčastnil také místostarosta obce
Vrchovnice, prof. MUDr. Jakub Suchánek, Ph.D., který byl jmenován profesorem v oboru stoma−
tologie.

Prof. Suchánek, proděkan pro výuku zubního lékařství a přednosta Stomatologické kliniky na
Lékařské fakultě v Hradci Králové, obdržel tento titul za své mimořádné výsledky ve výzkumu, výuce
a klinické praxi. Jeho odborná činnost zahrnuje práci na mezinárodních projektech, výzkum v oblasti
kmenových buněk zubní dřeně a vývo−
ji nových zdravotnických prostředků.
Pedagogickou činnost prof. Jakub
Suchánek zahájil v roce 2005 a zahr−
nuje výuku studentů zubního lékařství
i vedení doktorandů, přičemž jeho
odborná činnost významně obohacuje
vzdělávání v oboru.

Titul profesora získal za své mi−
mořádné výsledky ve výzkumu, výuce
a klinické praxi, což je důkazem jeho
dlouholetého přínosu pro českou i me−
zinárodní stomatologii.
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Obecní úřad Všestary, Všestary 35, 503 12 Všestary
tel./fax: 495 458 155, mobil (starosta): 724 184 485
e−mail: urad@vsestary−obec.cz
web: http://www.vsestary−obec.cz/
úřední hodiny: Po 8.00 – 12.00 a 13.00 – 16.00      St 8.00 – 12.00 a 13.00 – 17.00

SLOVO STAROSTY 
Milí spoluobčané, milí sousedi, 

rok 2024 již uzavřel svoje stránky. Vánoce s sebou přinesly do Vašich rodin pohodu a lásku,
vzájemnou úctu a jistě i větší pochopení pro potřeby svých blízkých. Věřím, že jste zabalili z každého
alespoň kousek a položili mezi dárky pod vánoční strom, abychom i v nastávajícím roce dokázali
v sobě vzájemně nalézt lidi dobré a laskavé, lidi ochotné nabídnout svou službu druhým. 
Přeji Vám, abyste si teplo i světlo Vánoc nesli s sebou po celý další rok 2025 ve zdraví a spoko−
jenosti a ať Vám dny příští přinesou jen klid, pohodu a hřejivé pocity na duši. 

Ing. Michal Derner, MBA – starosta obce

CO SE POVEDLO V UPLYNULÉM ROCE 

l Přístavba multifunkční dílny ZŠ
Ve školním dvoře druhého stupně ZŠ jsme koncem letních prázdnin dokončili přístavbu multi−
funkční dílny. Investiční náklady na stavbu, vybavení dílny nábytkem a technický dozor byly ve výši
5,123 mil. Kč. K tomu obec přispěla škole ještě 180 tisíc korun na vybavení drobným nářadím.
Na tuto investici jsme získali dotaci z Integrovaného operačního programu (IROP) ve výši
4,365 mil. Kč. 

l Rozšíření komunikace kolem tělocvičny ZŠ a zvýšení počtu parkovacích míst 
Rozšíření komunikace řeší jednak bezpečnější průjezd ulicí, jednak zvýšení nedostačující parkovací
kapacity.  

l Chodník od kostela ke zdravotnímu středisku
Chodník se dočkal v celé své délce kompletní rekonstrukce povrchu vč. úprav autobusové zastáv−
ky. Nerovný povrch s loužemi v době dešťů je tak konečně minulostí. 

l Veřejné osvětlení
Ve Všestarech od kostela kolem zdravotního střediska a bazénu až po školní jídelnu máme nové
veřejné osvětlení. Díky jeho výstavbě již na cestě od mateřské školy ke zdravotnímu středisku
došlo i k osvětlení dosud temného parkoviště u bazénu. 
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l Novostavba objektu dětské skupiny by měla vyrůst v areálu základní školy mezi tělocvičnou
a jídelnou. Na zhotovitele stavby probíhá výběrové řízení. K realizaci projektu žádáme o dotaci
z MPSV, bez které se do stavby pustit nemůžeme. Zahájení stavby předpokládáme na přelomu
zimy a jara 2025. Celé zařízení pak musí být uvedeno do provozu do 31. 3. 2026. 

l Chodníky a veřejné osvětlení Chlum: Na realizaci chodníku po celé délce silnice přes Chlum
máme zajištěnou dotaci od SFDI. Současně s chodníkem bude realizováno i nové veřejné
osvětlení. I zde by v době vydání zpravodaje měl být znám dodavatel, který vzejde z výběrového
řízení. Celou stavbu v hodnotě kolem 11 mil. Kč tak budeme moci zahájit z jara v roce 2025. 

l Rozšíření komunikace kolem školní jídelny a mateřské školy a zvýšení počtu parko−
vacích míst je třetí a poslední etapou záměru na zkapacitnění komunikace kolem ZŠ, MŠ
a bazénu. Dokončení tohoto projektu zlepší neutěšený stav v dopravě v této ulici, zejména napros−
to nedostatečné parkovací kapacity během ranní špičky při nástupu dětí do školky a dětské
skupiny. Předběžně odhadované náklady 3. etapy se pohybují kolem 4,6 mil. Kč. Očekáváme, že
MMR vyhlásí dotační výzvu na opravy místních komunikací, kterou bychom v tomto případě
mohli využít.  

l Fotovoltaická elektrárna na budově školní jídelny a mateřské školy by měla vzniknout
v  první polovině roku 2025. Její výkon bude sloužit především jako zdroj elektrické energie pro
kuchyň školní, případně v rámci komunitní energetiky mohou být přebytky využity k provozu
ČOV Všestary či veřejného osvětlení. Na realizaci již máme rozhodnutím ministra životního
prostředí přislíbenou dotaci do výše 1,63 mil. Kč, celkové náklady se očekávají ve výši cca
2,3 mil. Kč. Návratnost investice by neměla překročit 4 roky a dále už bude elektrárna jen šetřit
náklady. 

l Přístavba zasedačky u hasičské zbrojnice Chlum vyřeší zcela chybějící prostor pro
spolkovou činnost SDH, umožní setkávání občanů při společenských příležitostech jako je den
dětí, loučení s prázdninami a podobně. Zasedačka bude moci být využita také pro zasedání za−
stupitelstva i konání voleb. Realizace této investice je však podmíněna získáním alespoň dílčí
dotace, bez které se do stavby zatím pustit nemůžeme. 

l Vzduchotechnika ve školní jídelně 
Po rekonstrukci gastrotechniky ve školní jídelně se ukázalo, že stará vzduchotechnika z roku 1978
nevyhovuje nové technologii a je svým výkonem asi jen na polovině potřebného výkonu. První
odhady na její výměnu jsou v řádu 1,5 mil. Kč. Realizace bude nutná o letních prázdninách v době
odstávky kuchyně.   

Ing. Michal Derner, MBA – starosta obce
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VÝBOR PRO SPOLEČENSKÝ ŽIVOT (VPSŽ)
Ve Všestarech a jejich místních částech proběhla ve dnech 1. až 10. 1. Tříkrálová sbírka

a částka je ohromující – přesahovala 68.000 Kč. 
Chci poděkovat, jako jeden z organizátorů za

všechny, kdo přispěl a dětem za pomoc. Byli jste
skvělí, otevření pomáhat a jak možná již víte, ne−
jvětší část sbírky jde na výstavbu hospicové péče
ve Stěžerech. Dnes je skoro hrubá stavba ho−
tová. Samozřejmě to není jediný účel této sbírky,
ale hlavní ano. Chci poděkovat všem králům
a královnám, co s námi v obcích chodili a do−
provodům též za pomoc této velké sbírky.
Dobrým lidem, že i králům dávají odměnu v po−
době dobrot.

V obci se vybralo celkem 68.015 Kč. Z to−
ho se vybralo ve Bříze 10.140 Kč, na Chlumu
11.276 Kč, na Lípě 5.682 Kč, v Rosnicích
potom 7.589 Kč. Rozběřice přispěli částkou
9.118 Kč a ve Všestarech se vybralo 18.809 Kč
a na Tříkrálovém koncertu jste ještě přispěli
částkou 5.401 Kč. 

Je to skvělé, že můžeme pomáhat a byt
součástí tohoto projektu.

Marika Čapková Dohnalová 



ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ
ŠKOLA VŠESTARY

MŠ Všestary
Podzim byl v naší MŠ protkán spoustou krás−

ných akcí. 
Hned od září jsme zahájili projekt „Bezpeč−

nost s reflexáky“. Děti poctivě trénovaly bez−
pečné chování v  MŠ i venku a odměnou jim byla
samolepka „reflexáka“. 

Nejstarší děti, Motýlci, absolvovaly plavecký
kurz v sousedním bazénu „SK Vlnka“. 

V říjnu jsme se zapojili do školní akce „Dý−
ňové slavnosti“. Děti společně vytvořily be−
rušku a motýla, které byly na výstavě nepřehléd−
nutelné. 

Dne 21. 11. 2024 jsme si pozvali v rámci
projektu „Zářivý úsměv“ studentky zubního
lékařství, aby dětem ukázaly správné čištění
chrupu a vysvětlily důležitost péče o zoubky.

Na konci listopadu k nám zavítal pan staros−
ta Derner s panem místostarostou Fofem, aby dětem předali čokoládové adventní kalendáře.

V rámci kooperace se ZŠ jsme první adventní pondělí ozdobili naši zahradu vyrobenými
ozdobami a řetězy, s čímž nám pomohly první ročníky ZŠ. 

Dne 3. 12. 2024 se paní učitelky z prvního stupně přišly podívat na budoucí prvňáčky. Děti
pracovaly na interaktivní tabuli, vyplnily pracovní listy a ukázaly, s čím si rády hrají v MŠ.

Ani letos nechyběla vzácná návštěva Mikuláše s andílky. Děti předvedly pěvecké vystoupení
a za to je čekala sladká odměna v podobě mikulášského balíčku. 

Děti se také dočkaly vánoční nadílky, radost měly z  nového kočárku, stavebnic i autíček. 
Dne 13. 12. 2024 si žáci pátého roč−

níku připravili pro nejstarší „školkové“ dě−
ti akci v tělocvičně nazvanou „Vánoční
sportovní den“. Všichni si užili spoustu
legrace při plnění různých sportovních
i rozumových úkolů. 

V  úplném závěru roku si ještě zazpí−
valy koledy při představení „Vánoční
překvapení“, což byl příběh o vzniku
Vánoc provázený spoustou písní. 

Nyní již netrpělivě vyhlížíme další akce
– karneval, návštěvu hradecké Filhar−
monie, návštěvu ze Záchranné stanice
Jaroměř a spousty dalších.

za MŠ Všestary Martina Hynková
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ZŠ Všestary
Začal nový kalendářní rok a sedmáci se

vydali na lyžařský kurz do Strážného.
Sněhu bylo dost, celý týden panovalo dobré
počasí. Začátečníci si s lyžemi poradili, naučili
se brzy jezdit i na vleku. Ti zkušení se pod
dohledem vyučujících dále zdokonalovali.
Večer patřil zábavě, hrám, poslední večer byla
diskotéka. 

V lednu se tradičně „finišuje“ před vysvěd−
čením. Žáky devátých tříd čekají přijímací
zkoušky nanečisto. Koncem února si vy−
zkouší zcela nový test ještě předtím, než poda−
jí přihlášky na střední školy. I v letošním roce
přihlášky podávají rodiče žáků většinou elek−
tronicky, mohou podat přihlášku na 3 školy,



při přijímacím řízení také záleží na pořadí zvo−
lených škol. Přejeme deváťákům, aby se jejich
dobrá a pečlivá příprava odrazila v dobrých
výsledcích u přijímacích zkoušek. Ty se budou
konat v polovině dubna.

Na konci ledna dostanou naši prvňáci svoje
první vysvědčení. Za těch pár měsíců se už ve
škole mnohému naučili, psát, číst, počítat. Ale
také spolupracovat s kamarády, umět si připra−
vit věci na vyučování, udržovat pořádek na lavi−
ci a ve své tašce. To není vždy jednoduché.
Prvňáci mají nejraději čtvrtek. To chodí do
bazénu plavat. Většina se nebojí potopit pod
hladinu, splývají a plavou i tam, kde nedosáhnou
na dno bazénu. Plavecký výcvik je moc baví.

za ZŠ Všestary Anna Tichá 

DĚNÍ V NAŠICH OBCÍCH

BŘÍZA
Nový rok 2025 jsme ve Bříze zahájili tradiční podporou Tříkrálové sbírky pro oblastní chari−

tu Hradec Králové. 
V  neděli  5. 1. 2025 se dvě skupinky koledníků rozeběhli po Bříze, aby vinšovali nový rok všem

sousedům „od Rabačova až po rybník“. Každému, kdo otevřel, zazpívali a zahráli známou koledu,
rozdali cukřík a na dveře napsali K+M+B 2025. 

Moc děkujeme všem, kteří neodmítli otevřít a ještě přispěli do zapečetěných pokladniček. Ve
Bříze se letos vybralo úctyhodných 10.140,− Kč. 

Opravdu si toho společně s  Charitou moc vážíme a ještě jednou moc děkujeme za přispění. 
Petra Rufferová

SDH Bříza 
Dne 18. 1. 2025 se sešli členové SDH Bříza na Výroční valné hromadě v místní hasičské

zbrojnici. Na programu byla zpráva starosty SDH, velitele SDH – vyhodnocení loňského roku a byl
přednesen plán činnosti na rok letošní. 

Jsme rádi, že můžeme konstatovat, loňský rok se za společenské akce u nás ve Bříze vydařil! 
Pro letošní rok jsou opět plánované akce na hřišti – pálení čarodějnic, Dětský den, společná

akce s Nohejbal Bříza – taneční zábava. Na návsi se uskuteční rozsvěcení stromu a pak projde ves−
nicí Mikuláš. Odskočíme si na bowling a sportovní družstvo má v plánu alespoň jednu účast na
soutěži.

SDH Bříza
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LÍPA
V  Lípě se nezahálelo ani na konci roku 2024 a uskutečnily se tyto akce:

Rozsvícení vánočního stromečku a adventní dílna se konaly v sobotu 30. 11. 2024
u hasičárny a v hasičárně na Lípě, kde si lidé společně zazpívali koledy, popovídali a ochutnali
vánoční teplý džus či svařák, grilované speciality – klobásy, párky a sladké i slané pečivo. Mnoho
druhů vánočního cukroví přichystaly ženy z Lípy a věřte, že chutnalo! A letos neproběhlo rozsvícení
jednoho stromečku, ale rovnou dvou – smrčku a lípy. Před rozsvícením stromečků se konala
adventní dílna, na které děti s rodiči vyráběly krásné vánoční dekorace – stromečky, svícny, ozdo−
bičky, andílky, malované lampičky.

Mikulášská nadílka proběhla
5. 12. 2024, kdy Lípou procházel Mi−
kuláš s andílkem a čerty a dětem za
básničku či písničku nadělovali dobroty.
Obdarované byly i děti mimo Lípu.

Valná hromada se konala 7. 12.
v hospodě na Lípě pod rozhlednou,
kde hasiči společně zhodnotili práci za
celý rok 2024 a naplánovali akce na
rok 2025.

Tříkrálová sbírka proběhla v  ne−
děli 5. 1. 2025, kdy se Lípou pro−
cházeli tři králové, kteří lidem zazpívali
a zahráli koledu a lipští občané jim
věnovali finanční hotovost do kasičky.
Moc děkujeme!
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Lipští hasiči v roce 2024 uspořádali spousty
krásných akcí, které měly velký úspěch, sešli se
na mnoha schůzích a uspořádali velké množství
brigád a sběr železa. Přejeme jim ještě spousty
sil a elánu, abychom se mohli společně těšit na
takto povedených akcích i v příštích letech. Dě−
kujeme jim.

A na co se mohou lidé těšit
v  roce 2025?  
Jsou to tyto akce:
Oslava MDŽ – 8. 3. 2025 v hasičárně na Lípě
Pomlázková zábava – 19. 4. 2025 v KD Dílna

v Čistěvsi
Sběr železa – datum bude upřesněn
Sousedské posezení – 21. 6. 2025
Loučení s prázdninami – 6. 9. 2025
Fotbalový turnaj – sokolské hřiště – září 2025
Rozsvícení stromečku a adventní dílna – datum bude upřesněn
Mikulášská nadílka – 5. 12. 2025
Valná hromada – datum bude upřesněn
Na všechny společenské akce srdečně zveme místní i přespolní. 
Přejeme všem pohodový rok 2025.

Lenka Nožičková

ROSNICE
SDH Rosnice 

Ani v podzimních měsících jsme
nezaháleli a připravili pro velké i malé
spoluobčany akce, abychom si závěr
roku společně užili. Jako sbor jsme
také vyrazili na závody O pohár sta−
rosty obce Všestary. V adventním
čase jsme pak připravili společné
setkání se zpěvem koled a navštívil
nás také Mikuláš s čertem a andělem.  

Závody O pohár starosty obce Všestary
V polovině září jsme přijali pozvání na hasičské závody O pohár starosty obce Všestary ve

Všestarech. Po kvalitním tréninku jsme v závodním pokusu vytvořili málo vídanou chybku, kdy nám
utekla jedna z hadic a obsadili jsme nakonec 8. místo.



Lampionový průvod se stezkou odvahy
Velmi oblíbená loňská akce dostala letos své

vylepšené opakování. Děti i s rodiči se vydali nejprve
na lampionový průvod přes vesnici, kdy skutečně
jediné, co jim svítilo na cestu, byly lampióny. Na
konci průvodu pak začínala stezka odvahy, kterou už
musely děti zvládnout samy. Kolem strašidelných
pavouků a svítících očí, projít mezi duchy a dojít
až k oběšenci, to byl úkol, kterého se děti nezalekly
a odvážně si došly až pro odměnu. 

Vánoční zpívání
Adventní čas je v Rosnicích pevně

spjatý s Vánočním zpíváním koled
a populárních písniček v podání našich
malých celebrit, výborného svařáku
a pohodové nálady. Ani letos tomu ne−
bylo jinak, a tak jsme se opět sešli v kry−
tém venkovním posezení a společně se
naladili na přicházející Vánoce.

Mikuláš
I v letošním roce přišel Mikuláš s čertem a andělem zkontrolovat, zda byly rosnické děti hodné.

Moc nás těší, že ani letos si nikoho nemuseli odnést. Zjišťujeme, že dětí nám v obci přibývá, což nás
moc těší, ale pro Mikuláše je časově náročné, než stihne navštívit
všechny malé rosničáky a rosničandy. 

Tříkrálová sbírka
Také letošní rok jsme zahájili tradičně Tříkrálovou sbírkou

v naší obci. Dvě skupinky koledníků se vydali popřát do nového
roku v neděli 5. ledna. Celková darovaná částka v naší obci byla
7 589 Kč. Děkujeme všem dárcům!
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Hasičský ples
Opět po roce jsme uspořádali v Naší hospodě ve Všestarech hasičský ples, a to v sobotu

25. ledna. Za doprovodu skupiny Minimax si na 80 nejen hasičů a hasiček užilo večer plný tance,
dobrého jídla, zábavy a radosti z cen ze slosování. Děkujeme všem, kteří dorazili a symbolicky odstar−
tovali další rok plný akcí. 
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A co nás čeká dál…
V průběhu února nás čeká tradiční soutěž pro děti Požární ochrana očima dětí. Březen bude

patřit MDŽ a karnevalu. Na konci dubna připravíme tradiční pálení čarodějnic, a to se nám již bude
blížit květnové pouťové posezení. Rádi bychom také uspořádali obvyklé jarní brigády.  

za SDH Rosnice Jiří Novák

ROZBĚŘICE

Konec roku 2024 a začátek roku 2025 se v Rozběřicích nesl ve sportovním duchu. 
Na Štědrý den jsme se tradičně ve 13 hodin sešli na místním hřišti, abychom sehráli Vánoční

utkání svobodných proti ženatým a popřáli si hezké svátky. 



Na Štěpána už nás čekal první hokejový
zápas v rámci OHL (Obecní Hokejové Ligy),
konané již po osmé v pivovaru Lindr ve
Mžanech. V tomto ročníku se soutěže účast−
níme jako nováček a rozšířili jsme ji již na
12 účastníku. Společně s námi jsou v soutěži
také týmy z: Dohalic, Sadové, dva týmy
Mžan, Máslojed, Mokrovous, Třesovic, Ce−
rekvic, Stračova, Sovětic a Hořic. 

K dnešnímu dni (20. 1. 2025) jsme se−
hráli 10 utkání se ziskem 12 bodů, poslední
utkání v rámci základní části sehrajeme v úte−
rý 21. 1. od 20:00 s týmem Sovětic a roz−
hodneme o našem dalším osudu. Případně
play−off startuje 24. 1. a o vítězi soutěže bude
rozhodnuto 1. 2., kdy se odehrají všechna
medailová utkání a proběhne závěrečné vy−
hlášení a setkání všech týmů. 

Chtěli bychom poděkovat všem
našim fanouškům, bez kterých by to
nebyl ten pravý hokej, za početnou
a hlasitou podporu v dobách ví−
tězství i proher a našim sponzorům
za finanční podporu.

Radek Kačer

VŠESTARY
SDH Všestary 

Milí spoluobčané,
přijďte se pobavit a užít si příjemnou atmosféru na společenských a kulturních událostech

SDH Všestary.
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Co vás čeká?
7. 3. 2025 tradiční ples SDH Všestary

30. 4. 2025 pálení čarodějnic

31. 5. 2025 „Malej fest“ (viz níže)

8. 11. 2025 přijede do Všestar Martin na bílém koni

6. 12. 2025 Mikulášská nadílka pro děti

Podrobnosti o těchto a dalších akcích budou brzy zveřejněny – sledujte naše informační kanály
(FB, plakáty, letáčky, rozhlas, nově i kalendář akcí na webových stránkách obce Všestary) a připoj−
te se k nám.

za SDH Všestary Mgr. Jana Volfová

MALEJ FEST ve Všestarech aneb Den plný zábavy pro celou rodinu!
Kdy: 31. května 2025

Kde: areál u Sokolovny, Všestary

Sbor dobrovolných hasičů Všestary a TJ Sokol Všestary vás za podpory obce Všestary srdečně
zvou na jedinečnou akci MALEJ FEST, která nabídne zábavu pro malé i velké návštěvníky.

A co vás čeká?

Zábavné aktivity pro děti a dospělé – od skákacího hradu až po malování na obličej.

Virtuální realita – nevšední zážitek pro technické nadšence.

Dětská bublinková party – nezapomenutelná zábava plná barevných bublin.

Soutěž ve vaření guláše – kdo uvaří ten nejlepší kotlíkový guláš? Přijďte ochutnat a podpořit!

Pivovar Beránek – ochutnávka lokálních pivních specialit.

Večerní zábava pro dospělé – užijte si příjemnou atmosféru při hudbě a dobrém pití.

Na místě bude zajištěno bohaté občerstvení.

MALEJ FEST je otevřený pro širokou veřejnost, zejména pro rodiny s dětmi. Přijďte si užít po−
hodový den plný radosti a zábavy v příjemném prostředí.

Bližší informace o programu a průběhu jednotlivých aktivit budou upřesněny před akcí. Sledujte
nás na webu obce Všestary a sociálních sítích.

Těšíme se na vás!
SDH Všestary



76

VŠESTARY 

Zpravodaj Mikroregionu obcí Památkové zóny 1866

Redakční rada: Správní rada Mikroregionu obcí Památkové zóny 1866
Registrační číslo: MK ČR E 20556 l Tisk: Garamon s.r.o., Hradec Králové

2025






